
ACTA 

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PLN/2022/6 El ple 

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de 
convocatòria 

Ordinària

Data 27 d’octubre de 2022

Durada Des de les 19.07 hores fins a les 20.32 hores 

Lloc Sala Virtual 

Presidida per Amadeu Benach Miquel 

Secretària Immaculada Rocío Santos Cuellas 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

DNI Nom i Cognoms Assisteix

39689555L Amadeu Benach i Miquel SÍ

39718771W Anna Jané Caralt SÍ

36572173B Anna Ordóñez Rivero Si

39734754T Antonio Vives Martí SI

39675355X Elisabet Figueras Tuset SÍ

39736426Q Ester Sanahuja Guasch SÍ

39712157N Francisco Rocha Hernández SÍ

46333082L Joan Roig i Soria SÍ

39684489J Jordi Guasch Bea SÍ

77785897N Luís Enrique Rodríguez Rivas SÍ

39705452T Marc Majem Bofill SÍ
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Una vegada verificada per la secretària la constitució vàlida de l’òrgan, el
President obre la sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes
inclosos en l’ordre del dia.

 

A) PART RESOLUTIVA 

 

Aprovació de l'acta de la sessió anterior

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

Es proposa l'aprovació de les actes de les sessions:

- Ordinària de data 28 de juliol de 2022, expedient PLN/2022/4.

- Extraordinària de data 13 d’octubre de 2022, expedient PLN/2022/5.

INTERVENCIONS / EXPLICACIONS DE VOT

El Sr. Jordi Guasch, de Junts per Banyeres, sol·licita que els vídeos de les
actes es pengin i estiguin a disposició de tothom. 

Expedient 1358/2022. Aprovació provisional de l'establiment de la taxa
per drets d'examen per a les proves d'accés a les places convocades per
l'Ajuntament  de Banyeres  del  Penedès i  el  seu organisme autònom i
aprovació provisional de l'ordenança fiscal corresponent

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 9, En contra: 0, Abstencions: 2, Absents: 0

PROPOSTA D’ALCALDIA AL PLE 

 
APROVACIÓ, SI S’ESCAU, PROVISIONAL DE L’ESTABLIMENT DE LA TAXA PER
DRETS D’EXAMEN PER A LES PROVES D’ACCÉS A LES PLACES CONVOCADES
PER  L’AJUNTAMENT  DE  BANYERES  DEL  PENEDÈS  I  EL  SEU  ORGANISME
AUTÒNOM  I  L’APROVACIÓ  PROVISIONAL  DE  L’ORDENANÇA  FISCAL
CORRESPONENT.- EXP. 1358/2022
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Vist  que  mitjançant  Provisió  d'Alcaldia  de  data  23 d’octubre  de  2022  s’ha  iniciat
procediment per a la imposició i ordenació de la taxa per drets d’examen per a les proves
d’accés a les places convocades per l’Ajuntament de Banyeres del  Penedès i  el  seu
organisme autònom.

Vist que en data 23 d’octubre de 2022 s’ha emès informe tècnic-econòmic del cost de les
activitats administratives de competència local.

Vist que s’ha elaborat el projecte de l'Ordenança fiscal reguladora de la taxa per drets
d’examen  per  a  les  proves  d’accés  a  les  places  convocades  per  l’Ajuntament  de
Banyeres del Penedès i el seu organisme autònom.

Vist  que s’ha emès per  la Secretaria informe en el  qual  s’ha avaluat  la viabilitat  i  la
legalitat del projecte i del procediment, d'acord amb la normativa aplicable.
 

De conformitat amb el que disposen els articles 22.2.e), 47.1, 106 i 107 de la Llei 7/1985,
de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, així com els articles 15 a 19 del
Text  Refós  de  la  Llei  Reguladora  de  les  Hisendes  Locals,  aprovat  per  Reial  decret
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, la competència per l’aprovació de les ordenances fiscals
correspon al Ple de la Corporació, per majoria simple del nombre legal de membres de la
Corporació. 

Per tot això exposat, es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords:
 

PRIMER. Aprovar provisionalment  l'establiment de la taxa per drets d’examen per a les
proves d’accés a les places convocades per l’Ajuntament de Banyeres del Penedès i el seu
organisme autònom i l'aprovació provisional de l'ordenança fiscal corresponent, el text del
qual s'adjunta com Annex.
 

SEGON. Donar a l'expedient la tramitació i la publicitat preceptiva, mitjançant exposició
d'aquest en el tauler d'anuncis d'aquest Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la Província,
per termini de trenta dies hàbils, dins dels quals els interessats podran examinar-ho i
plantejar les reclamacions que estimin oportunes. Així mateix, estarà a la disposició dels
interessats  a  la  seu  electrònica  d'aquest  Ajuntament
[http://banyeresdelpenedes.eadministracio.cat].

TERCER.  Considerar, en el cas que no es presentin reclamacions a l'expedient en el
termini anteriorment indicat, que l'acord és definitiu, sobre la base de l'article 17.3 del
Text  Refós  de  la  Llei  Reguladora  de  les  Hisendes  Locals,  aprovat  per  Reial  decret
Legislatiu 2/2004, de 5 de març.
 

ANNEX. TEXT DE L’ORDENANÇA
 

 

ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER DRETS D’EXAMEN PER A
LES PROVES D’ACCÉS A LES PLACES CONVOCADES PER L’AJUNTAMENT DE
BANYERES DEL PENEDÈS I EL SEU ORGANISME AUTÒNOM
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Article 1. Fonament i Naturalesa

De conformitat amb el que es disposa en els articles 15 al 19 del Text refós de la Llei
reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de
març, l’Ajuntament de Banyeres del Penedès estableix la taxa per drets d’examen a les
proves d’accés a les places convocades pel mateix, i pel seu organisme autònom, que es
regirà per la present Ordenança fiscal.
 

Article 2. Fet imposable

Constitueix  el  fet  imposable  de la  taxa la  presentació  de la  sol·licitud d’admissió als
processos selectius que es convoquin per l’Ajuntament de Banyeres del Penedès i el seu
organisme  autònom,  els  quals  es  regeixen  per  les  bases  generals  i  específiques
corresponents.
 

Article 3. Subjectes passius
 

Són subjectes passius contribuents les persones físiques que sol·licitin ser admeses en
algun dels processos selectius convocats. 

Article 4. Quota tributària
 

La quota tributària es determina per la quantitat fixa assenyalada en funció del grup en
què es troben enquadrades les places corrresponents dins de la plantilla del personal
funcionari o personal laboral, en funció de la titulació exigida per tenir accés, d’acord amb
les quotes que s’especifiquen a continuació:
 

            Grup                                                                    Taxa

             A1                                                                      20,00

             A2                                                                      16,00

             C1                                                                      12,80

             C2                                                                      10,25

             AP                                                                       8,20

 

Article 5. Bonificacions i exempcions
 

No  podran  reconeixer-se  altres  exempcions,  reduccions  o  beneficis  fiscals  que  els
expressament previstos en les normes amb rang de llei o els derivats de l’aplicació dels
Tractats Internacionals.
 

Article 6. Acreditació

La  taxa  s’acredita  i  neix  l’obligació  de  contribuir  en  el  moment  en  què  la  persona
interessada presenta la sol·licitud corresponent per participar en les proves selectives. 

Article 7. Gestió i ingrés
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L’Ajuntament exigirà aquesta taxa en règim d’autoliquidació. El justificant de pagament
constitueix requisit imprescindible per poder participar en les proves selectives i s’haurà
d’acompanyar  a la  sol·licitud de participació  en les mateixes o  bé acompanyar-lo  en
qualsevol moment dins del termini de presentació de sol·licituds. 
 

Les quotes ingressades per les presents taxes només podran ser retornades al subjecte
passiu, prèvia sol·licitud, si no resulta admès en la llista definitiva d’aspirants admesos i
exclosos, o quan l’activitat tècnica i/o administrativa a què es refereix l’article 2 d’aquesta
ordenança no es realitzi per causes no imputables al subjecte passiu. 
 

Article 8. Infraccions i sancion
 

Les  infraccions i  sancions en matèria  tributària  es  regeixen  pel  que disposen la  Llei
general tributària, i la normativa que la desplega. 
 

Disposició final
 

Aquesta ordenança,  aprovada provisionalment pel  Ple de la Corporació en sessió de
data ………, començarà a regir el dia 1 de gener de 2023 i el seu període de vigència es
mantindrà fins que es modifiqui o derogui expressament.

INTERVENCIONS / EXPLICACIONS DE VOT

El Sr. Alcalde fa la següent explicació de la proposta:

El fet imposable d’aquesta taxa és la participació en els processos selectius convocats
per  l’ajuntament  i  el  seu  organisme  autònom.  El  pagament  de  la  mateixa  s’haurà
d’acreditar en el moment de presentar la sol·licitud.

S’estableix una taxa que cobreix una petita part del cost del servei. Com veieu, en cap
cas es preveu que aquesta taxa superi el 50% del cost previsible per la prestació del
servei. Això es va fer perquè si hi ha convocatòries, degut al moment que estem vivint, es
massifica, es presenta tothom, hem de preparar una logística important per tanta gent i
després només es presenta una quarta part. Establint aquesta taxa creiem que la gent
que es vulgui presentar a aquests processos selectius tindrà cura i no s’apuntarà per
apuntar. 

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha

A favor. Es normalizar lo que hace la administración. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch

Nosaltres en principi, tot i que entenem la justificació que es dona, creiem que en el fons
pot suposar una trava a la gent que vulgui participar. Per tant, amb la comoditat de que la
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nostra abstenció no dificultarà l’aprovació d’aquesta mesura, nosaltres ens abstindrem. 

EXPEDIENT 1375/2022. APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE LA
PLANTILLA DE PERSONAL DE L'AJUNTAMENT DE BANYERES DEL PE-
NEDÈS 

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 9, En contra: 0, Abstencions: 2, Absents: 0

PROPOSTA D’ALCALDIA AL PLE

APROVAR,  SI  S’ESCAU,  INICIALMENT LA MODIFICACIÓ DE LA PLANTILLA DE
PERSONAL DE L’AJUNTAMENT DE BANYERES DEL PENEDÈS.- EXP. 1375/2022

ANTECEDENTS DE FET

En data 27 de gener de 2022 es va aprovar la plantilla de personal d’aquest Ajuntament,
la qual es va publicar al Butlletí Oficial de la Província de Tarragona (BOPT) de data 9 de
març de 2022.

Durant l’exercici la plantilla de personal de l’Ajuntament de Banyeres del Penedès ha
estat objecte d’una modificació, acordada pel Ple de la Corporació en sessió de data 28
d’abril  de 2022, per adaptar les places susceptibles de ser incloses en els processos
d’estabilització previstos en la Llei 20/2021, de 28 de desembre, de mesures urgents per
a la reducció de la temporalitat en l’ocupació pública. Aquesta modificació va esdevenir
definitiva i va publicar-se al BOPT de data 27 de maig de 2022.

Per altra banda, la plantilla de personal de l’Ajuntament de Banyeres del Penedès inclou
una plaça d’auxiliar administratiu/-va adscrita a l’Àrea de Secretaria, grup C2, personal
laboral, que es va cobrir de forma interina en data 7 de juny de 2021, no susceptible de
ser  inclosa  en  els  processos  d’estabilització  previstos  en  la  Llei  20/2021,  de  28  de
desembre. Aquesta plaça actualment està en situació de vacant, des del passat 12 de
setembre de 2022, atesa la renuncia de la treballadora que l’ocupava amb caràcter interí.

Davant  d’aquesta  situació,  es  valora  la  necessitat  d’amortitzar/extingir  aquesta  plaça
d’auxiliar  administratiu/-va  i  crear  una  plaça  d’administratiu/-va,  considerant  que  les
necessitats  de  la  Corporació  són  disposar  d’un  administratiu/-va  amb  assignació  de
tasques més complexes de gestió administrativa i no només de suport administratiu al
personal tècnic, funció que té assignat l’auxiliar administratiu/-va. 

En data 24 d’octubre de 2022 s’emet informe de necessitats de la modificació de la
plantilla de personal de l’Ajuntament de Banyeres del Penedès, en els termes indicats. 
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En data 24 d’octubre de 2022 s’emet informe d’intervenció sobre la despesa que implica
l’aprovació de la modificació de la plantilla. 

L’expedient s’ha tramitat d’acord amb el que estableix la legislació aplicable. 

FONAMENTS JURÍDICS

 Els articles 22.2.i) i 90.1 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases
del Règim Local.

 Els articles 126 i següents del Text Refós de les Disposicions vigents en matèria
de Règim Local aprovat per Reial decret Legislatiu 781/1986, de 18 d'abril.

 L'article 169 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat
per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.

 L’article 283 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

 Els articles 26 i següents del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el
Reglament del personal al servei de les entitats locals. 

 L’article 8 de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés a la
informació pública i bon govern.

Les plantilles, que hauran de comprendre tots els llocs de treball degudament classificats
reservats a funcionaris, personal laboral i eventual, s'aprovaran anualment en ocasió de
l'aprovació del Pressupost i hauran de respondre als principis de racionalitat, economia i
eficiència  i  establir-se d'acord  amb l'ordenació  general  de  l'economia,  sense que  les
despeses de personal puguin superar els límits que es fixin amb caràcter general a la
normativa de pressupostos generals d’aplicació.

La plantilla de personal és la relació detallada per cossos, escales, subescales, classes i
categories en què s'integren els funcionaris, el personal laboral i l'eventual, i que haurà
de respondre als principis de racionalitat, economia i eficàcia en virtut d'article 90.1 de la
Llei 7/1985, de 2 d'abril, de les Bases del Règim Local.

L’Annex de personal forma part del Pressupost de la Corporació local en compliment de
l’art. 168 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text refós
de la Llei reguladora de les Hisendes locals i l’art. 26 del Decret 214/1990, de 30 de juliol,
pel qual s’aprova el Reglament de personal al servei de les entitats locals.

L’art. 25 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de personal
al servei de les entitats local, estableix que la plantilla de personal de les entitats locals
ha d’estar integrada per la relació detallada per cossos, escales, subescales, classes i
categories de les places en què s’integren els funcionaris, el personal laboral i l’eventual
agrupades,  indicant  la  denominació  d’aquests,  el  nombre  de  places  que  les
constitueixen, el nombre de les que es trobin vacants i el grup a què pertanyin, d’acord
amb la titulació exigida per al seu ingrés.
 

Si,  amb posterioritat  a  l'aprovació  del  Pressupost,  que  comprendrà  com a  Annex  la
Plantilla de personal, fora necessària la modificació d'aquesta Plantilla, el procediment
per a l'aprovació de la nova Plantilla de Personal serà el mateix que per a l'aprovació del
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Pressupost.  Si  aquesta  modificació  de  la  Plantilla  de  Personal  afectés  als  crèdits
consignats, haurà de modificar-se conjuntament el Pressupost, en cas contrari, no serà
necessari.

El procediment per dur a terme la modificació de la plantilla és el següent:

A. La  modificació  de  la  plantilla  de  personal  haurà  de  ser  aprovada  inicialment  per
l'Ajuntament en Ple.

B. Aprovada inicialment  la  modificació  de  la  plantilla,  s'exposarà  al  públic  mitjançant
anunci en el Butlletí Oficial de la Província per 15 dies, durant els quals els interessats
podran examinar l’expedient i presentar reclamacions davant el Ple. La modificació es
considerarà definitivament aprovada si durant el citat termini no s'haguessin presentat
reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per resoldre-les.

C. A la vista de les reclamacions presentades i informades aquestes, en el seu cas, el
Ple de la Corporació aprovarà definitivament la modificació de la plantilla, d'acord amb
l'article 22.2.i) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.

D. Una vegada aprovada pel Ple de la Corporació, es publicarà íntegrament, dins del
termini  de  trenta  dies  següents  al  d'aquesta  aprovació,  en  el  Butlletí  Oficial  de  la
Província i en el tauler d’anuncis municipal i s'enviaran, alhora, còpies a l'Administració
de l'Estat i al Departament de Governació de la Generalitat, conforme a l'article 28 del
Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s'aprova el Reglament del Personal al Servei
de les Entitats Locals.

La competència per aprovar la plantilla de la Corporació és del Ple de la Corporació, tal i
com es desprèn de l'article 22.2.i) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases
del règim local. 

L’art. 28 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, que aprova el Reglament de personal al
servei  dels  ens  locals  estableix  que  la  modificació  de  la  plantilla  no  requereix  la
publicació  de  tota  la  plantilla  sinó  únicament  de  l’abast  concret  de  la  modificació
esmentada.

L’art. 8 de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés a la informació
pública i bon govern estableix que l’Administració pública, en aplicació del principi de
transparència, ha de fer pública la informació relativa a: (...) d) la plantilla, la relació de
llocs de treball i el règim retributiu.

Per tot això exposat, es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords:

PRIMER. Aprovar  inicialment  la  modificació  de  la  plantilla  de  personal  d’aquesta
Corporació en els següents termes:

A) Creació de la següent plaça de personal funcionari:
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Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch

Nosaltres en aquest punt creiem que és un moment per fer una reflexió i poder fer alguna
explicació també, que en podríem parlar ara o sinó és un punt que voldríem posar a
precs i preguntes. Això aniria molt lligat a un tema que portem dient nosaltres que és la
relació de llocs de treball, en la qual s’han invertit, si no estic mal fixat, més de 11.000 eu-
ros, i per altra banda  també s’està fent un pla d’estabilització de més de 5.000 euros i
creiem que són unes mesures que haurien de definir definitivament com quedarà la plan-
tilla de Banyeres i ara fer una modificació per un lloc puntual, doncs creiem que és una
mica pedaç, si li voleu dir aquesta paraula. 

Sr. Alcalde:

Aquesta plaça no entraria dins de l’estabilització.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch

Nosaltres creiem que s’hauria de fer un enfoc més global, i vostès crec que ja ho contem-
plàveu així quan vau plantejar una RLT. Llavors deixar l’instrument global que ha de re-
gular tot el personal de l’ajuntament i anar fent pedacets per cada cas puntual ens sem-
bla que no és la millor manera de gestionar-ho. Per tant, igual que en el punt anterior, no
hi volem posar pegues però creiem que no és la forma correcta, per tant, nosaltres ens
abstindrem.

Sr. Alcalde:

Si vols et contesto ara, perquè m’ho preguntaràs al final també.  El tema, Jordi, i sempre
ho hem dit, la nostra idea  era aquesta, és fer la RLT, tirar-ho endavant, però havíem de
saber on estàvem i on anirem.  Tot això ens suposa un increment de molts diners que
nosaltres creiem que s’ha de fer amb els treballadors, evidentment, però teníem alguns
llocs que són treballadors de l’administració de l’Ajuntament de Banyeres que se’ns dis-
paraven i no els podíem obviar i després tenim aquest increment que ss’ha pactat amb
l’Estat el 8% d’increment d’IPC durant els propers anys. Tot això ens comporta que tin-
drem un increment, un increment que ara en l’actualitat nosaltres ja fa anys des de que
està aquest equip de govern, no hem pujat gens els impostos, venen èpoques molt du-
res, que això no treu que tinguem que pujar els sous als treballadors, torno a dir-ho i es-
tem amb el tema, però hem de saber molt bé de quines partides tindrem diners ja que els
pressupostos de l’ajuntament són molts justos, no tenim per fer grans virgueries, i el que
estem fent és perquè hi ha els romanents de tresoreria.  La nostra previsió és en els pro-
jectes que venen per l’any que ve, 2023-2024, si realment els podem tirar endavant i tan-
car, evidentment ho farem perquè hi haurà ingressos notables per l’Ajuntament de Ba-
nyeres, i això ja ho he dit vàries vegades. Sinó, doncs haurem de replantejar-ho. És una
previsió que fem l’equip de govern i no podem fer un «canto al sol» de pujar per pujar. 

EXPEDIENT  1386/2022.  RECONEIXEMENT  DE   LA  COMPATIBILITAT
COM  A  PERSONAL  AL  SERVEI  DE  L'ADMINISTRACIÓ  LOCAL  PER
EXERCICI D'ACTIVITATS PRIVADES
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— L’article  50.9  del  Reglament  d'Organització,  Funcionament  i  Règim Jurídic  de  les
Entitats Locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre.
 

— Els articles 22.2.q) i 47.1 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del
Règim Local.
 

De conformitat amb els articles 14 de la Llei  53/1984, de 26 de desembre, i 50.9 del
Reglament d'Organització i Funcionament, i amb l'article 22.2 de la Llei 21/1987, de 26
de novembre.

Es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents acords:

PRIMER. Reconèixer la compatibilitat amb l'exercici de l'activitat professional d’arquitecte
a l’empleada pública amb DNI ***9231*, atès que l’activitat privada no modifica la seva
jornada de treball i horari, i considerant que es compleixen els requisits requerits per la
Llei  53/1984,  de  26  de  desembre,  d’Incompatibilitats  del  Personal  al  Servei  de  les
Administracions Públiques. 

SEGON. Indicar a la interessada que aquest reconeixement restarà sense efecte en els
supòsits següents:

 Si l’activitat del segon lloc de treball impedís o menyscabés l’estricte compliment
dels deures o en comprometés la seva imparcialitat o independència.

 Si l’activitat del segon lloc de treball tingués alguna relació amb els assumptes
que la persona conegui per raó del càrrec.

 Si la  dedicació horària  de l’activitat  del  segon lloc  de treball  coincidís amb la
jornada laboral.

 

TERCER. Inscriure aquest acord pel qual es reconeix aquesta compatibilitat per exercir
activitats privades en el corresponent Registre de personal.

QUART. Notificar aquest acord a la persona interessada. 
 

INTERVENCIONS / EXPLICACIONS DE VOT

El Sr. Alcalde fa la següent explicació de la proposta:

Es proposa reconèixer la compatibilitat de l’arquitecte, Mireia Barba, que es va incorporar
a jornada complerta a l’ajuntament el passat dia 20 d’octubre de 2022, després d’haver
superat un procés selectiu al mes d’agost. 

Atès que aquesta persona vol compaginar la seva activitat professional com arquitecte,
demana la compatibilitat per al seu exercici fora del municipi de Banyeres. Per tant, la llei
ho contempla així, i així ho acceptem.

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

93
R

AZ
SG

F3
N

FH
JR

P4
N

A6
YA

2E
X 

| V
er

ifi
ca

ci
ó:

 h
ttp

s:
//b

an
ye

re
sd

el
pe

ne
de

s.
ea

dm
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

2 
de

 4
3 



PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha

A favor..

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch

Nosaltres també, cap al·legació. Cap problema.
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EXPEDIENT  1223/2022.  APROVACIÓ  DEL  NOMENAMENT  DEL/DE  LA
JUTGE/ESSA DE PAU SUBSTITUT/A DEL MUNICIPI DE BANYERES DEL
PENEDÈS

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

PROPOSTA D’ALCALDIA AL PLE

 

APROVAR,  SI  S’ESCAU,  EL  NOMENAMENT  DEL/DE  LA  JUTGE/ESSA  DE  PAU
SUBSTITUT/A DEL MUNICIPI DE BANYERES DEL PENEDÈS.- EXP. 1223/2022

Atès que en data 19 de juliol de 2022 ha tingut entrada en aquesta Corporació, amb
registre número 2022-E-RC-2611 el certificat de l’Acord adoptat per la Comissió de la
Sala de Govern del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya de data 28 de juny de
2022, on es requereix que s’iniciïn els tràmits per proposar la persona que ha d’exercir el
càrrec de jutge/essa de pau substitut/a, ja que està propera la finalització del termini de
quatre anys per al qual va ser nomenada la jutgessa de pau substituta de Banyeres del
Penedès.

 

Atès que per provisió d’Alcaldia, emesa en data 23 de setembre de 2022, es disposa que
Secretaria emeti un informe sobre la legislació aplicable i el procediment a seguir.

Atès que en data 23 de setembre de 2022 la secretària interventora accidental emet
informe de Secretaria, el qual consta en l’expedient.

Atès  que en  el  Butlletí  Oficial  de  la  Província  de  Tarragona  (BOPT)  de  data  29  de
setembre de 2022 es va publicar edicte d’Alcaldia fent pública la convocatòria per cobrir
la vacant de jutge/essa de pau substitut/a, obrint-se un termini de quinze dies hàbils a
partir de l’endemà de la publicació de l’edicte al BOPT perquè les persones interessades
i que reuneixin les condicions legals, presentessin les sol·licituds.

Atès que es va donar publicitat de l’edicte al tauler d’anuncis del municipi.

Atès que en data 26 de setembre de 2022 es va donar trasllat de dit edicte al Jutjat de
Pau de Banyeres del Penedès, amb registre de sortida 2022-S-RC-1259, i al Jutjat Degà
del Vendrell, amb registre de sortida 2022-S-RC-1258; i en data 23 de setembre de 2022
al Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, amb registre de sortida 2022-S-RC-1252. 

Atès que en data 24 d’octubre de 2022 la secretària interventora emet certificat, amb el
vistiplau de l’alcalde, conforme s’ha presentat la següent sol·licitud per cobrir la vacant:
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 Número de registre d’entrada: 2022-E-RC-3533, de data 21 d’octubre de 2022.
 

Nom i cognoms: Myriam Sanahuja Pié (DNI ***1231**)
 

De conformitat amb els articles 22.2.p) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases de Règim
Local, així com l’article 6 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, dels Jutges de Pau.

Es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords:

PRIMER. Designar a Myriam Sanahuja Pié com a Jutgessa de Pau substituta, amb DNI
***1231**,  veïna del  municipi  de Banyeres del Penedès,  actualment Jutgessa de Pau
substituta del municipi de Banyeres del Penedès. 

SEGON. Donar trasllat del certificat del present acord al Jutjat Degà del Vendrell, que ho
elevarà  a  la  Sala  de  Govern  del  Tribunal  Superior  de  Justícia  de  Catalunya,  de
conformitat amb l’article 101.3 de la Llei Orgànica 6/1985, d’1 de juliol, del Poder Judicial
i article 7 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, dels jutges de pau.

TERCER. Notificar el present acord als interessats.

INTERVENCIONS / EXPLICACIONS DE VOT

El Sr. Alcalde fa la següent explicació de la proposta:

El  proper  mes de novembre finalitza el  mandat  de la substituta del  jutge de pau del
nostre municipi, qui va prendre possessió en el seu càrrec en data 23 de novembre de
2018 (ara farà 4 anys).

Rebut  el  comunicat  de  l’administració  de  justícia,  aquest  Ajuntament  ha  tramitat
l’expedient corresponent, publicant durant 15 dies l’obertura del termini de presentació
d’instàncies, el qual va finalitzar en data 21 d’octubre de 2022 amb la presentació d’una
única sol·licitud, la de la Senyora Myriam Sanahuja Pié.

Per tant, es proposa el seu nomenament i trasllat al Jutjat Degà del Vendrell que haurà
d’elevar-lo a la Sala de Govern del  Tribunal Superior  de Justícia de Catalunya a qui
correspon fer el nomenament. Posteriorment, es publicarà al BOPT i ens ho notificaran a
l’ajuntament.

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha

A favor. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch
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A favor també.

EXPEDIENT 684/2019. APROVACIÓ DEL TEXT REFÓS DE LA MODIFICA-
CIÓ PUNTUAL NÚMERO 1 DEL POUM DE BANYERES DEL PENEDÈS,
PER A LA DELIMITACIÓ DELS TERMES MUNICIPALS DE BANYERES
DEL PENEDÈS AMB LLORENÇ DEL PENEDÈS I SANT JAUME DELS DO-
MENYS 

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

PROPOSTA D’ALCALDIA AL PLE

APROVACIÓ,  SI  S’ESCAU,  DEL  TEXT  REFÓS  DE     LA  MODIFICACIÓ  PUNTUAL  
NÚMERO     1  DEL  PLA  D’ORDENACIÓ  URBANÍSTICA  MUNICIPAL  (POUM)  DE  
BANYERES DEL PENEDÈS, PER A LA DELIMITACIÓ DELS TERMES MUNICIPALS
DE BANYERES DEL  PENEDÈS  AMB  LLORENÇ  DEL  PENEDÈS I  SANT  JAUME
DELS DOMENYS.- EXP. 684/2019
 

Per acord del Ple de l’Ajuntament de Banyeres del Penedès de data 27 de gener de
2022, s’aprovà provisionalment la modificació número 1 del Pla d’Ordenació Urbanística
Municipal  (POUM)  de  Banyeres  del  Penedès,  relativa  a  la  delimitació  dels  termes
municipals  de  Banyeres  del  Penedès  amb  Llorenç  del  Penedès  i  Sant  Jaume  dels
Domenys,  un  cop  completa  la  tramitació  corresponent.  Així  mateix,  s’acordà  elevar
l'expedient a la Comissió Territorial  d'Urbanisme del Penedès, amb la finalitat de què
resolgui sobre la seva aprovació definitiva.

En  data  19  d’abril  de  2022,  amb  registre  d’entrada  número  2022-E-RC-1357,  la
secretària de la Comissió Territorial d’Urbanisme del Penedès comunica a l’Ajuntament,
en relació amb l'expedient esmentat, que en data 8 d’abril de 2022 la Comissió Territorial
d’Urbanisme del Penedès va adoptar l’acord de suspendre la seva aprovació definitiva
fins a la presentació d’un text refós que incorporés tot un seguit de prescripcions. Es
recorda, per part de la Secretaria de la Comissió, que en compliment de l’Ordre sobre
normalització de les claus urbanístiques i els requeriments tècnics de presentació dels
instruments de planejament urbanístic (Ordre TES 195/2019), la documentació del text
refós ha d’incloure el fitxer vectorial i taules adaptats a la carpeta anomenada Estàndard
del Mapa urbanístic de Catalunya, estructurada d’acord amb el model normalitzat, per
facilitar l’intercanvi digital de les principals determinacions urbanístiques del pla.

En data 20 de setembre de 2022 l’arquitecte municipal d’assistència comarcal, Sr. Joan
Prous Cañellas, elabora el document refós de la Modificació Puntual número 1 del Pla
d’Ordenació  Urbanística  Municipal  (POUM)  de  Banyeres  del  Penedès,  relativa  a  la
delimitació dels termes municipals de Banyeres del Penedès amb Llorenç del Penedès i
Sant Jaume dels Domenys, que incorpora les prescripcions indicades per la Comissió
Territorial d’Urbanisme del Penedès. 

Vist quant antecedeix, i de conformitat amb el previst en els articles 22.2.c) i 47.2.ll) de la
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Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.

Es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords: 

PRIMER. Aprovar el Text Refós de la Modificació Puntual número 1 del Pla d’Ordenació
Urbanística Municipal (POUM) de Banyeres del Penedès, relativa a la delimitació dels
termes municipals de Banyeres del Penedès amb Llorenç del Penedès i Sant Jaume dels
Domenys, que figura annex al present acord i que incorpora les prescripcions indicades
per la Comissió Territorial d’Urbanisme del Penedès en sessió de data 8 d’abril de 2022.

SEGON. Elevar  el  document  refòs  degudament  diligenciat  a  la  Comissió  Territorial
d'Urbanisme  del  Penedès,  amb  la  finalitat  de  què resolgui  sobre  la  seva  aprovació
definitiva.

INTERVENCIONS / EXPLICACIONS DE VOT

El Sr. Alcalde fa la següent explicació de la proposta:

El Ple va aprovar provisionalment aquesta modificació del POUM en data 27 de gener de
2022 i  el  seu trasllat  a  la  Comissió  Territorial  d’Urbanisme del  Penedès  per  tal  que
resolguès sobre la seva aprovació definitiva.

El 19 d’abril de 2022 la comissió territorial d’urbanisme comunica a l’ajuntament que en
data 8 d’abril de 2022 acorda suspendre l’aprovació definitiva d’aquesta modificació fins
la presentació d’un text refós que incorporés tot un seguit de prescripcions que es van
demanar.

Resumint,  i  per  no  allargar-ho,  els  d’urbanisme  van  enviar  això  a  tots  els  òrgans
superiors, on es va demanar també a la Cambra de Comerç. La Cambra de Comerç, en
veure aquesta modificació ens ha afegit que hi hagi una modificació referent al tema de
comerç. La modificació ha sigut aquesta, no s’ha modificat res de delimitacions ni res,
però al elevar-ho a diferents estaments, ens han demanat que hi hagi especiificacions
concretes a afegir corresponents a comerç. Si us heu llegit l’informe de l’arquitecte ja heu
vist que anava per aquest camí. Un cop això, es proposa l’aprovació i posterior remissió
a la Comissió Territorial per que resolgui sobre la seva aprovació definitiva. 

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha

A favor.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch

Nosaltres també votem a favor i, igual que la última vegada, farem un recordatori que el
problema amb els termes municipals també hi és en els altres dos municipis i caldria
regularitzar-ho també. 

Sr. Alcalde:

Em reitero al que dic sempre: estan demanats, no ens correspon a nosaltres. Estan de-
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manats. Som un dels municipis del Baix Penedès, per no dir el que més, que té colin-
dants i ho hem d’acabar. 

EXPEDIENT  1343/2022.  SOL·LICITUD  A  LA  DIRECCIÓ  GENERAL  DE
CARRETERES DEL MINISTERI DE TRANSPORTS, MOBILITAT I AGENDA
URBANA QUE REALITZI CONTROLS SONOMÈTRICS PER LES MOLÈS-
TIES OCASIONADES PER LES MARQUES SONORES LONGITUDINALS
DE L'AUTOPISTA 

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

PROPOSTA D’ALCALDIA AL PLE

APROVAR,  SI  S’ESCAU,  SOL·LICITAR  A  LA  DIRECCIÓ  GENERAL  DE
CARRETERES DEL MINISTERI DE TRANSPORTS, MOBILITAT I AGENDA URBANA
QUE  REALITZI  CONTROLS  SONOMÈTRICS  PER  LES  MOLÈSTIES  QUE
OCASIONEN  LES  MARQUES  SONORES  LONGITUDINALS  DE  LA  AP-7.-  EXP.
1343/2022

Des de la desaparició dels peatges a l’AP-7 en acabar la concessió l’any 2021, després
de més de 50 anys d’explotació, s’ha produït una redistribució del trànsit al llarg de la via
que ha fet que, de mitjana, el trànsit de camions hagi augmentat un 80 per 100, cosa que
ha comportat un 40 per 100 d’augment en el tràfic total de vehicles. 

Aquest augment va aparellat amb un considerable increment d’accidents, la qual cosa ha
fet  necessària  l’aplicació  de  mesures  per  pal·liar  aquest  increment.  Entre  elles,  les
marques vials longitudinals que alerten als conductors mitjançant el soroll i la vibració del
vehicle.

Les marques sonores longitudinals són un fresat longitudinal  discontinu del  paviment,
paral·lel  i  proper  a  la  línia  que  separa  el  voral  exterior  del  carril  contigu.  Les  seves
dimensions i profunditat permeten crear un efecte sonor i vibratori de tal intensitat que
pot ser percebut pel conductor sense posar en risc l’estabilitat del vehicle. 

El  problema  és  que  el  soroll  que  provoquen  aquestes  marques  sonores  quan  són
trepitjades per les rodes és molt fort, afectant al descans dels veïns dels nuclis pròxims a
l’autopista,  la  qual  cosa ha provocat  en  els  darrers  mesos nombroses  queixes.  Això
s’accentua pel fet que el major trànsit de l’autopista fa que el soroll sigui constant.

Per això exposat, es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords:

PRIMER.  Sol·licitar  a  la  Direcció  General  de  Carreteres  del  Ministeri  de  Transports,
Mobilitat i Agenda Urbana que faci controls sonomètrics en zones properes a l’autopista
per determinar el nivell de soroll que generen aquestes marques vials. 
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SEGON. Sol·licitar  l’aplicació  de  mesures  que  permetin  rebaixar  el  soroll  causat  per
aquestes marques en les zones habitades del nostre terme municipal. 

TERCER. Notificar aquest  acord a la Direcció General  de Carreteres del  Ministeri  de
Transports, Mobilitat i Agenda Urbana.
 

INTERVENCIONS / EXPLICACIONS DE VOT

El Sr. Alcalde fa la següent explicació de la proposta:

Després, al final en precs i preguntes, m’estendré una miqueta més per fer-vos un petit
resum del que són les bandes sonores que coneixeu tothom i sobretot que coneix el
municipi de Banyeres i altres municipis del Baix Penedès. Des del municipi de Banyeres i
des d’aquesta alcaldia vaig demanar incloure en l’ordre del dia del Consell d’alcaldes del
Baix Penedès, aquest punt específic perquè es tractés aquest tema. Es va aprovar pels
14 municipis, fer aquesta petició mateixa que estem fent avui nosaltres aquí, que estem
proposant. L’únic que el Consell Comarcal va fer el ple abans que nosaltres. Ja tenim
resposta, per tant, vull dir que si aprovem això ho aprovarem però ja s’estan fent uns
tràmits on Carreteres ja ha dit que farà els controls sonomètrics, ja ens han contestat
dient que sí, en el Consell Comarcal i, posteriorment, es reunirà amb els 14 alcaldes per
veure i per explicar-nos els resultats d’aquestes proves. A partir d’aquí anirem discutint. 

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha

Sí, sí, voto a favor, lo apoyo porque sí que es verdad que se escucha. Solo que me gus-
taría saber si el ayuntamiento va a hacer algún plan de acción, sí que es verdad que hay
que hablar con Carreteras, hay que mover a la comarca pero el ayuntamiento desde su
presupuesto y su ejercicio va a haber alguna modificación o en los próximos presupues-
tos va a haber para pantallas o para hacer algo.

Sr. Alcalde:

No, no es competència nostra fer pantalles, ja ho dic. En tot cas, el que farem nosaltres
és mobilitzar a les entitats i al poble per tallar carreteres i fer el que calgui. Això és una
competència de l’Estat i, per tant, és l’Estat el que ha d’invertir en el municipi, en aquest i
en tots. No traurem diners de les arques municipals per fer el que ha de fer un altre. Per
això ho hem elevat a dalt, a qui correspon i a qui té aquesta potestat. 

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha

Es por si se niegan y dicen... bueno, ya lo haremos. Es una pregunta, todo el apoyo y vo-
tamos a favor pero desde el ayuntamiento también hay modificaciones de crédito, hay un
presupuesto y no sé, alomejor no se puede, pero era por saber si hay un plan de acción. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch

Nosaltres també votarem a favor. De fet, ja ho vam preguntar en el darrer ple. És un
tema que la gent ens transmetia que és un problema greu i no sembla que tingui vies de
solució de manera immediata. Estic d’acord amb el que deies de què, en principi, no ens
correspon a nosaltres com ajuntament pal·liar amb mesures correctores aquest soroll,
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aquestes molèsties, s’ha de reclamar a qui correspongui. A més, recolzo la postura que
deies de què si convé tallar carreteres, tallarem, tenim una postura privilegiada perquè no
tallarem una o dues, tallarem tres. En passen tres d’autopistes aquí.

Sr. Alcalde:

Hi ha un cas semblant que també ha sigut recurrent amb amenaces de tallar la carretera
i hem vist els resultats. No és una cosa que només sigui Banyeres del Penedès, és la
Bisbal, són tots els pobles del Baix Penedès, a tots els que ens afecta i, no només això,
tota la província de Tarragona, això arriba finsa l’Ebre. Per tant, jo vaig elevar-ho i el
Consell d’Alcaldes ho ha elevat a dalt de tot i ens hem comunicat amb els altres consells
d’alcaldes.Ara no ens val que ens diguin que fa soroll i compleix els 80 decíbels, no ens
val això, evidentment que no ens val. És una molèstia constant. Però no vull avançar-me
res fins que vinguin els responsables superiors, facin la reunió amb els alcaldes i ens ho
exposin i nosaltres ho traslladarem així a cada municipi. A partir d’aquí, valorarem entre
tots el que hem de fer. 

EXPEDIENT 267/2022.  MOCIÓ QUE PRESENTEN ELS GRUPS MUNICI-
PALS BNY-UN NOU BANYERES I BANYERES EN COMÚ VERDS AL PLE
DE L'AJUNTAMENT PER AL RECONEIXEMENT I  L'ACOMPANYAMENT
EN EL DOL GESTACIONAL, PERINATAL I NEONATAL 

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

MOCIÓ QUE PRESENTEN ELS GRUPS MUNICIPALS BNY-UN NOU BANYERES I
BANYERES  EN  COMÚ  VERDS  AL  PLE  DE  L’AJUNTAMENT  PER  AL
RECONEIXEMENT I L’ACOMPANYAMENT EN EL DOL GESTACIONAL, PERINATAL
I NEONATAL

El 15 de octubre se celebra el Dia Mundial de la Conscienciació i Visibilització de la Mort
Gestacional, Perinatal i Neonatal, un dia simbòlic per al record i per a l’acompanyament a
les famílies en un dol encara poc reconegut socialment.

El dol gestacional, perinatal o neonatal fa referència a les pèrdues que tenen lloc durant
l’embaràs,  el  part  o  pocs  dies  després  del  naixement.  El  15% dels  embarassos  es
trunquen  durant  el  primer  trimestre  de  gestació;  anualment,  al  voltant  de  3.500
embarassos  de  15  setmanes  o  més  són  interromputs  per  anomalies  fetals  greus  o
incompatibles amb la vida, i gairebé 2.500 nadons moren en el període perinatal (entre la
setmana 22 de gestació i els primers dies del naixement).

Malgrat l’elevat impacte emocional que suposen aquestes pèrdues, es tracta encara d’un
dol molt silenciat socialment, fins i tot tabú, especialment en el cas de les pèrdues de
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gestacions inicials, ja sigui perquè ens manquen eines com a societat per expressar i
compartir  el  dolor,  ja  sigui  perquè  l’entorn  més  proper  no  sap  com acompanyar  les
persones que el pateixen.

Per  aquests  motius,  és  indispensable  desplegar  diverses  mesures  que  reconeguin
aquestes  pèrdues  com  a  esdeveniments  greus  en  la  vida  de  les  persones  i  que
contribueixin a trencar el tabú i el silenci social que pesa sobre les persones que pateixen
aquestes experiències tan doloroses, amb l’objectiu d’acompanyar-les des dels poders
públics, tal com preveu la línia d’actuació sobre dol per pèrdua gestacional de l’Estratègia
nacional de drets sexuals i  reproductius (ENDSIR) inclosa en el Pla de Govern de la
Generalitat de Catalunya per a la XIV legislatura, aprovat pel Consell Executiu el 21 de
setembre de 2021. 

Per tot l’exposat, l’Ajuntament de Banyeres del Penedès aprova els següents ACORDS

1.  L’Ajuntament  de  Banyeres  del  Penedès  manifesta  el  seu  reconeixement  al  dol
gestacional, perinatal i neonatal i es compromet a impulsar mesures per combatre els
tabús que hi estan associats, trencar el silenci social i acompanyar les famílies. 

2. L’Ajuntament de Banyeres del Penedès dotarà el municipi d’un espai físic destinat al
record  per  les  pèrdues  perinatals  i  neonatals,  on  es  puguin  fer  tangibles  aquestes
pèrdues i on el dolor pugui ser reconegut, també socialment.

3. L’Ajuntament de Banyeres del Penedès donarà suport a les associacions del municipi
destinades a l’acompanyament durant el dol perinatal i neonatal.

4. L’Ajuntament de Banyeres del Penedès insta el Govern de la Generalitat de Catalunya
a  incrementar  els  recursos  destinats  a  desenvolupar  l’Estratègia  nacional  de  drets
sexuals i reproductius. 

5. Fer arribar aquesta moció a la Generalitat de Catalunya, a l’Associació Catalana de
Municipis, a la Federació de Municipis de Catalunya i a l’Associació de Micropobles de
Catalunya.

INTERVENCIONS / EXPLICACIONS DE VOT

El Sr. Alcalde fa la següent explicació de la proposta:

Hem vist últimament tota la gent que pateix aquesta desgràcia familiar d’abortaments,
neonats o recent nascuts i aquest acompanyament que es fa des dels hospitals avui en
dia i on molts cementiris ja s’estan instaurant llocs de dol, doncs nosaltres el que volem
amb aquesta moció és tirar endavant aquest mecanisme. És el que volem, us vaig co-
mentar l’altre dia en la Junta de Portaveus que estem arreglant el cementiri i volem fer un
espai  de dol per a aquestes persones.
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PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha

Nosotros votaremos a favor y lo que te comenté también en la Junta de Portavoces, se
podría ampliar para otros ambientes como animales de família, que también tiene otras
sensibilidades. Nuestro voto es a favor. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch

Sí, nosaltres igual, a favor.

EXPEDIENT 267/2022.  MOCIÓ QUE PRESENTEN ELS GRUPS MUNICI-
PALS BNY-UN NOU BANYERES I BANYERES EN COMÚ VERDS AL PLE
DE  L'AJUNTAMENT  PER  L'IMPULS  DEL  MUNICIPALISME  I  LA  SEVA
CONCIUTADANIA 

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

MOCIÓ QUE PRESENTEN ELS GRUPS MUNICIPALS BNY - UN NOU BANYERES I
BANYERES  EN  COMÚ  VERDS  AL  PLE  DE  L’AJUNTAMENT  PER  L’IMPULS  AL
MUNICIPALISME I LA SEVA CONCIUTADANIA

El  proper  28  de  Maig  de  2023,  es  celebraran  les  eleccions  municipals  que  clouran
l’actual  mandat  2019-2023.  Ha  estat  un  dels  períodes  més  complexes  des  de  la
recuperació  de  la  democràcia.  Haver  d’afrontar  els  efectes  de  la  COVID;  la  crisi
econòmica i social que s’ha agreujat per les conseqüències de la guerra d’Ucraïna, amb
una especial incidència en l’àmbit energètic;  la inflació que estem patint i els efectes del
canvi climàtic, han posat a prova la nostra societat i també la capacitat de reacció dels
governs locals del nostre país.

Entenent  que  molts  dels  reptes  que  se’ns  han  plantejat  son  estructurals  i  tindran
continuïtat en els propers anys, els pobles i ciutats de Catalunya,  palesem la necessitat
d’enfortir  el  primer  nivell  de  l’administració  per  a  poder  garantir  el  dret  a  una  bona
administració que ha de tenir la nostra ciutadania per afrontar el futur. 

Cal que el sistema institucional del nostre país es pugui adaptar d’una manera eficaç i
eficient a la nova realitat i fer-ho des de l’asimetria territorial que caracteritza Catalunya.
Això comporta consolidar competències que es presten molt millor des de la proximitat i
que actualment no tenen l’empara jurídica suficient. 

L’administració local ha de donar resposta des de la primera línia a les desigualtats que
provoca la crisi socioeconòmica i impulsar les solucions per a resoldre-la. El sistema de
finançament actual,  no resol adequadament les situacions que hem patit  i  que estem
patint.

En aquests darrers anys els Ajuntaments estem patint situacions que fan que el principi
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de suficiència financera no es compleixi. Aquesta manca de suficiència financera, no es
pot solucionar amb les eines que disposem els ens locals. Les figures impositives que
preveu l’Ordenament Jurídic ja estan prou tensionades i no ens podem permetre una
major pressió fiscal des de l’àmbit local.

Cal un replanteig estructural del finançament de les administracions públiques, a tots els
nivells, que doni resposta als dèficits que acumula l’àmbit local. Mentre no es produeixi
aquesta reforma,  cal  incrementar  de manera  urgent  les  transferències  que reben els
Ajuntaments a través de la participació en els tributs i   els ingressos de l’Estat i  que
representen  gairebé  un  70%  de  les  transferències  que  reben  els  Ajuntaments  de
Catalunya. 

La  Llei de Governs i finances locals ha de comportar un repartiment més just entre les
administracions públiques catalanes, atorgant a les competències locals el finançament
que li correspon. Cal recordar que del total de transferències als Ajuntaments, un 15%
provenen de la Generalitat.

Les convocatòries i  la gestió dels Fons Next Generation han posat en evidència, una
vegada més, que per a garantir la igualtat d’oportunitats de la ciutadania, visqui on visqui,
cal vetllar per l’equitat territorial en l’accés i el repartiment de recursos.

Tres  quartes  parts  dels  nostres  Ajuntaments,  tenen  una  població  inferior  a  2.000
habitants. Però, en canvi, han de garantir els mateixos serveis bàsics que els de més
població. I els recursos i les eines de les que disposen, no son les mateixes. 

Iniciatives com l’Agenda Rural, l’Estatut del Municipi Rural, la llei de Territori o l’abans
esmentada  Llei  de  Governs  i  finances  locals,  han  d’evitar  una  Catalunya  a  dues
velocitats. 

Cal també afrontar d’una manera decidida la dignificació i el reconeixement de la tasca
de les persones que ens representen en els Ajuntaments. Les electes i els electes locals
son una part fonamental del nostre sistema institucional i no es té prou present tot el que
comporta dedicar uns anys de les seves vides al servei de la comunitat.

Finalment, l’acció conjunta dels Governs locals ha permès impulsar la transformació del
nostre país al costat de la resta de les institucions. També les entitats municipalistes hi
han contribuït.  Poder  oferir  de manera  conjunta la compra o la  prestació de serveis,
l’assessorament, la formació de tècnics i electes o la defensa conjunta dels interessos
locals davant la resta d’administracions, les fan útils al municipalisme i a la ciutadania.

L’Assemblea  de  l’Associació  Catalana  de  Municipis  celebrada  a  Molins  de  Rei,  va
aprovar per unanimitat el  passat dia 7 d’Octubre una Resolució que concretava totes
aquestes propostes, que es sintetitzen en aquesta proposta de moció.

Per tot l’exposat, es proposa al Ple de l’Ajuntament de Banyeres del Penedès l'adopció
dels següents ACORDS:

PRIMER.- Instar al Govern de la Generalitat a que impulsi de manera urgent la Llei de
Governs i finances locals. Cal concretar un nou marc jurídic que atorgui les competències
i els recursos perquè els Ajuntaments i els Consells Comarcals puguin afrontar els nous
reptes amb la seguretat jurídica i amb el finançament que requereix l’administració que
està més propera al ciutadà. 

SEGON.- Instar al Govern de l’Estat a replantejar de manera estructural el finançament
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dels  ens  locals,  incrementant  les  transferències  que  reben  els  Ajuntaments  de  la
participació en els tributs i en els ingressos de l’Estat. Aquest increment ha de pal·liar la
manca de recursos per fer front a l’augment del cost de l’energia, dels costos de l’obra
pública o del costos salarials producte de la inflació, entre altres causes.

TERCER.- Instar als partits polítics amb representació a les Corts espanyoles a que en la
tramitació de la nova llei que regula l’impost sobre l’increment dels terrenys de naturalesa
urbana (plusvàlua),  s’articuli  de manera  que es reforci  la  seguretat  jurídica  i  que es
garanteixi els ingressos per aquest impost.

QUART.- Instar al Govern de l’Estat a que compensi la pèrdua d’ingressos que estan
patint els ens locals per l’Impost sobre l’Increment del Valor dels Béns de Naturalesa
Urbana i per l’efecte de les Sentències del Tribunal Constitucional.

CINQUÈ.-  Instar al Govern de l’Estat a aplicar l’IVA reduït del 5% a tots els punts de
subministrament d’energia dels ens locals de Catalunya (tal com ja s’aplica actualment
als punts amb potència contractada de fins a 10KW).

SISÈ.- Instar  al  Govern de l’Estat  i  al  Govern de la  Generalitat  a incorporar  l’equitat
territorial  com a criteri  transversal de les polítiques públiques que s’impulsin. Cal que
l’accés i el repartiment dels recursos públics s’adaptin a la realitat territorial del nostre
país i que tan la ciutadania com els Governs locals dels municipis amb menys població
tinguin els mateixos drets i les mateixes oportunitats que els de les zones urbanes.

En  aquest  sentit,  reclamem  el  desenvolupament  i  l’execució  de  la  recent  aprovada
Agenda Rural de Catalunya i que s’acceleri l’aprovació de l’Estatut dels Municipis rurals.

SETÈ.- Instar als Governs de l’Estat i de la Generalitat i a les cambres legislatives, a
impulsar la dignificació de la tasca dels electes locals. En aquest sentit, cal emparar  la
iniciativa  que  està  impulsant  l’Associació  Catalana  de  Municipis  amb  la  redacció  de
l’Estatut de l’electe local, que ha de tractar aspectes com la formació, la capacitació, els
drets  retributius  i  laborals  o  la  protecció  jurídica  entre  altres,  per  a  dotar  de  suport,
reconeixement i recursos als electes locals.

VUITÈ.-  Instar  al  Govern  de  l’Estat  i  al  de  la  Generalitat  a  reconèixer  la  tasca  del
municipalisme a la nostra societat. Tan directament a través dels Governs Locals com a
través de les entitats municipalistes, la defensa dels interessos municipalistes contribueix
també a la visió global de les nostres comunitats, aportant-hi els valors de la proximitat.
En aquest sentit, la institucionalització del municipalisme en òrgans com el Consell de
Governs  Locals  o  el  Consell  Català  de  Municipis  Rurals,  és  plenament  compatible  i
complementari amb la tasca que les entitats municipalistes porten a terme des de fa ja
més de quaranta anys.

I tot això, per a tenir més i millors serveis públics, de qualitat i en benefici sempre de la
nostra conciutadania.

NOVÈ.- Comunicar l’aprovació d’aquesta moció al Govern de la Generalitat, al Parlament
de Catalunya, perquè ho traslladin als grups parlamentaris, al Govern de l’Estat Espanyol
i al Congreso de los Diputados, per fer-ho arribar també als seus grups parlamentaris.
Finalment, comunicar-ho també a l’Associació Catalana de Municipis per a poder fer el
seguiment del suport de les mesures proposades.

INTERVENCIONS / EXPLICACIONS DE VOT
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El Sr. Alcalde fa la següent explicació de la proposta:

Dir que cal un replanteig estructural del finançament de les administracions públiques i
de tots els nivells que donin resposta als dèficits que acumula  l’àmbit local. Mentre no
procedeixi aquesta reforma cal incrementar d’una manera urgent les transferències que
reben els ajuntaments a través de participacions dels tributs i dels ingressos de l’estat
que  representen  gairebé  un  70%  de  les  transferències  als  ajuntaments.  Aquesta
mancança de velocitat ens fa treballar molt malament. 

Tres  quartes  parts  dels  nostres  ajuntaments  tenen  una  població  inferior  a  2.000
habitants. Nosaltres estem en 3.000 habitants però som dels petits. Però, en canvi, hem
de garantir els mateixos serveis bàsics que els de més població i els de més recursos i
les eines de les que disposem no són les mateixes. Aquesta injustícia hi és, no tenim tant
de personal, tanta maquinària, però la llei és per tots igual. Per tant, aquesta moció, que
estan  compartint  molts  ajuntaments  d’àmbit  petit,  igual  que  nosaltres,  és  perquè  no
podem treballar tots en les mateixes condicions amb diferents recursos. 
 

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha

A favor.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch

Sí nosaltres també votem a favor. Afortunadament tenim l’Associació Catalana de Muni-
cipis que fa la seva feina i prepara unes mocions que estan molt bé pensades per donar
recolzament als ajuntaments i ens adherim totalment.

Expedient 86/2022. Donar compte de l'informe del Període Mig de Pagament a 
Proveïdors corresponent al 2T 2022 

Es dona compte de l’informe emès per la intervenció municipal en data 26 de juliol
de 2022 sobre el  període mig de pagament  a proveïdors  corresponent  al  segon
trimestre de l’exercici 2022, que pren un valor de 6,12 dies. 

«INFORME DE SECRETARIA INTERVENCIÓ 

SOBRE COMPLIMENT DEL PERÍODE MIG DE PAGAMENT A PROVEÏDORS
SEGON TRIMESTRE EXERCICI 2022

 
Immaculada  Rocio  Santos  Cuellas,  secretària  interventora  tresorera  accidental  de
l’Ajuntament  de  Banyeres  del  Penedès,  de  conformitat  amb  la  normativa  vigent
reguladora del període mig de pagament a proveïdors de les Administracions Públiques,
emeto el següent 
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INFORME

 
La  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d’abril,  d’Estabilitat  Pressupostària  i  Sostenibilitat
Financera,  introdueix  el  concepte de període mig de pagament  com a expressió del
temps  de  pagament  o  endarreriment  del  deute  comercial,  de  forma  que  totes  les
Administracions Públiques han fer públic el seu període mig de pagament. 

El  Reial  Decret  635/2014,  de 25 de juliol,  desenvolupa la metodologia  de càlcul  del
període mig de pagament a proveïdors de les Administracions Públiques. 

El període mig pagament, definit en aquest reial decret, mesura l’endarreriment en el
pagament del deute comercial en termes econòmics. Aquest indicador és diferent del
període legal de pagament establert en el Text Refós de la Llei de Contractes del Sector
Públic i en la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la que s’estableix mesures de lluita
contra la morositat en les operacions comercials. 

D’acord amb el  Reial  Decret 635/2014,  de 25 de juliol,  el  període mig de pagament,
mesurat  amb  criteris  estrictament  econòmics,  podia  prendre  valor  negatiu  si
l’Administració  abona  abans  de  que  hagin  passat  trenta  dies  naturals  des  de  la
presentació de les factures o certificacions d’obra, segons correspongui. No obstant, la
metodologia de càlcul continguda en el Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol,  es va
modificar  amb  el  Reial  Decret  1040/2017,  de  22  de  desembre,  per  tal  d’alinear  la
metodologia de càlcul a la Directiva 2011/7/UE, de 16 de febrer de 2011, per la qual
s’estableixen  mesures  de  lluita  contra  la  morositat  en  les  operacions  comercials,
modificant la forma de computar l’inici del número de dies de pagament i pendents de
pagament. 

Per tant, no es modifica el període màxim de pagament a proveïdors, que continua sent
de 30 dies, però sí es modifica el còmput del número de dies de pagament i el número
de dies pendents de pagament, en el següent sentit: el càlcul del PMP començarà a
computar a partir de l’aprovació de les factures i no com fins ara, que es produïa des
dels 30 dies següents a la data d’entrada de les mateixes. En conseqüència, aquesta
variable no prendrà valors negatius.

La disposició transitòria única del Reial Decret 1040/2017, de 22 de desembre, estableix
que la nova metodologia de càlcul prevista a la modificació de l’article 5 del Reial Decret
635/2014, de 25 de juliol, tindrà lloc a partir del segon trimestre de l’exercici 2018. 

De conformitat amb l’article 6.2 del RD 635/2014, les corporacions locals remetran al
Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques i publicaran periòdicament, d’acord amb
l’Ordre HAP/2015/2012, d’1 d’octubre, per la que es desenvolupen les obligacions de
subministrament  d’informació  previstes  en  la  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d’abril,  la
informació relativa al seu període mig de pagament a proveïdors.
 
En aplicació de la nova metodologia de càlcul establerta a la norma i d’acord amb les
dades informades a l’aplicació de l’Oficina virtual d’entitats locals del Ministeri d’Hisenda
i Funció Pública, el resultat és el següent:

DADES PMP SEGON TRIMESTRE 2022

Periodo Medio de Pago Global a Proveedores Trimestral 

Banyeres del Penedès
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DETALL 

Código de Entidad Entidad

Ratio de 
Operaciones 

Pagadas

Importe de
pagos

realizados
(euros)

Ratio de 
Operaciones 
Pendientes de

Pago 

Importe pagos
pendientes

(euros)

Periodo
Medio de 

Pago
Trimestral

09-43-020-AA-000
Banyeres del Penedès 6,45 432.337,04 0,56 23.645,93

09-43-020-AV-001 F. Josep Cañas 2,09 2.727,49 0,00 0,00

L’obligació de remissió d’informació a la qual es refereix aquest informe s’ha de fer per
mitjans  electrònics,  a  través del  sistema que el  Ministeri  d’Hisenda i  Funció  Pública
habiliti a l’efecte, i mitjançant signatura electrònica. 

El  compliment  d’aquesta  obligació  s’ha  fet  en  data  26 de  juliol  de 2022,  mitjançant
l’aplicació habilitada a tal efecte a l’Oficina Virtual per a la Coordinació Financera amb
les Entitats Locals. 

El PMP també està publicat a la pàgina web municipal www.banyeresdelpenedes.cat.»

Donar compte dels Decrets d’Alcaldia

Es dona compte dels decrets dictats per l’alcaldia entre el 25 de juliol de 2022 i el 21 
d’octubre de 2022, del número 2022-0106 al número 2022-0169.

Nom Data Resum Expedient

DECRET 2022-0106 25/07/22 

Expedient PLN/2022/4 -- Convocatòria a sessió
ordinària del Ple de l'Ajuntament a celebrar el 28
de juliol de 2022 -- PLN/2022/4

DECRET 2022-0107 25/07/22 

Expedient 342/2018 -- Sol·licitud de pròrroga de
la  reducció  de  jornada  laboral  de  treballadora
municipal -- 342/2018

DECRET 2022-0108 27/07/22 

Expedient  566/2022  --  Llista  provisional
d'admesos  i  exclosos  en  la  convocatòria  i
proves de selecció per constituir una borsa de
treball  d'arquitecte funcionari  interí per concurs
oposició -- 566/2022

DECRET 2022-0109 27/07/22 

Expedient  992/2022  --  Aprovar  el  padró  de
recollida d'escombraries corresponent al segon
semestre de 2022 -- 992/2022

DECRET 2022-0110 27/07/22 

Expedient  1002/2022  --  Aprovar  el  padró
corresponent  a  la  taxa  de  subministrament
d'aigua del segon trimestre de l'exercici 2022 -- 1002/2022

DECRET 2022-0111 27/07/22 
Expedient 103/2022 -- Aprovació de les nòmines
del mes de juliol de 2022-- 103/2022

DECRET 2022-0112 28/07/22 
Expedient  972/2022  --  Atorgament  de llicència
urbanística -- 972/2022

DECRET 2022-0113 29/07/22 

Expedient 1111/2021 -- Aprovar la liquidació de
la  taxa  per  inspecció  periòdica  planificada
derivada  dels  programes  de  control  oficial  de
l’aigua any 2021 -- 1111/2021

DECRET 2022-0114 29/07/22 Expedient  160/2022  --  Actuacions
arqueològiques  dins  el  projecte  quadriennal

160/2022
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d’excavacions programades (2022-2025) --

DECRET 2022-0115 30/07/22 

Expedient  566/2022  --  Rectificar  la  resolució
d'aprovació  provisional  de  llista  d'admesos  i
exclosos en procés selectiu per formació d'una
borsa de treball d'arquitecte funcionari interí -- 566/2022

DECRET 2022-0116 30/07/22 

Expedient 915/2022 -- Adopció de mesures pel
condicionament  de la  finca ubicada al  Polígon
12 Parcel.la 22 -- 915/2022

DECRET 2022-0117 30/07/22 

Expedient  1007/2022  --  Col·laboració  en
l'organització  del  Casal  d'Estiu  Baix  Penedès
durant el mes d'agost -- 1007/2022

DECRET 2022-0118 30/07/22 
Expedient  777/2019  --  Nomenament  i
cessament de Tinents d'Alcalde -- 777/2019

DECRET 2022-0119 30/07/22 

Expedient  777/2019  --  Nomenament  i
cessament de membres de la Junta de Govern
Local -- 777/2019

DECRET 2022-0120 30/07/22 
Expedient  777/2019  --  Modificació  del  règim
retributiu d'una regidora de la Corporació -- 777/2019

DECRET 2022-0121 8/08/22 
Expedient  1083/2020  --  Fraccionament  de
liquidació tributària per llicència urbanística -- 1083/2020

DECRET 2022-0122 8/08/22 
Expedient  851/2022 -- Atorgar llicència d'obres
majors -- 851/2022

DECRET 2022-0123 8/08/22 
Expedient  996/2022  --  Atorgament  de llicència
d'obres menors -- 996/2022

DECRET 2022-0124 8/08/22 
Expedient  1015/2022  --  Connexió  a  la  xarxa
municipal de proveïment d'aigües -- 1015/2022

DECRET 2022-0125 8/08/22 
Expedient 444/2021 -- Conveni de col·laboració
amb Protecció Civil -- 444/2021

DECRET 2022-0126 9/08/22 
Expedient 1030/2022 -- Autoritzar la retirada de
comptador d'aigua -- 1030/2022

DECRET 2022-0127 11/08/22 

Expedient 566/2022 -- Aprovació llista definitiva
d'admesos  i  exclosos  convocatòria  procés
selectiu borsa de treball d'arquitecte funcionari -- 566/2022

DECRET 2022-0128 11/08/22 
Expedient 1047/2022 -- Delegació d'atribucions
de l'Alcaldia -- 1047/2022

DECRET 2022-0129 12/08/22
Expedient  1019/2022  --  Aprovació  de  factures
de proveïdors diversos 1019/2022

DECRET 2022-0130 12/08/22 

Expedient  1043/2022  --  Contracte  menor
d'obres per moviments de terra al Jaciment Iber
de les Masies de Sant Miquel -- 1043/2022

DECRET 2022-0131 12/08/22 

Expedient  956/2022  --  Aprovar  la  normativa
interna  que  regula  l'ús  dels  sistemes
d'informació  a  l'Ajuntament  de  Banyeres  del
Penedès -- 956/2022

DECRET 2022-0132 13/08/22 
Expedient  956/2022  --  Aprovar  la  política  de
seguretat de la informació de l'Ajuntament -- 956/2022

DECRET 2022-0133 19/08/22 

-  Expedient  95/2022  --  Gratificacions  i
complements  a  les  retribucions  del  personal
(1514)  -  Hores  extraordinàries  del  personal
durant els mesos de juliol i agost 2022. 95/2022

DECRET 2022-0134 23/08/22 
Expedient 103/2022 -- Aprovació de les nòmines
del mes d'agost de 2022 -- 103/2022

DECRET 2022-0135 24/08/22 

Expedient  826/2022 -- Atorgar llicència d'obres
majors a Esteve Química, SA per construcció de
nou edifici -- 826/2022

DECRET 2022-0136 24/08/22 
Expedient 1008/2022 -- Atorgar llicència d'obres
menors per paviment de pis -- 1008/2022

DECRET 2022-0137 24/08/22 

Expedient  1268/2021 -- Desestimar la viabilitat
del projecte PEol-563 AC que comprèn els parcs
eòlics NEMBUS, OSSA MENOR, SEXTANS Y
LYRA  i  ratificar  les  al·legacions  formulades
inicialment -- 1268/2021

DECRET 2022-0138 24/08/22 Expedient 65/2022 -- Desestimar la viabilitat del
Projecte  PEol-540  AC que  comprèn  els  parcs
eòlics  CERBERO,  MENECIO,  OALAS,

65/2022
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PERSES,  ODISEO,  SELENE  i  CRETÓN  i
ratificar les al·legacions formulades inicialment --

DECRET 2022-0139 24/08/22 

Expedient  941/2022 -- Atorgar llicència d'obres
menors  per  ampliació  d'una  instal·lació  de
plaques fotovoltaiques -- 941/2022

DECRET 2022-0140 24/08/22 
Expedient 1010/2022 -- Atorgar llicència d'obres
menors per reforma de bany -- 1010/2022

DECRET 2022-0141 24/08/22 

Expedient  363/2022 -- Atorgar llicència d'obres
menors  per  instal·lació  de  plaques
fotovoltaiques -- 363/2022

DECRET 2022-0142 24/08/22 

Expedient 1042/2022 -- Atorgar llicència d'obres
menors  per  instal·lació  de  plaques
fotovoltaiques -- 1042/2022

DECRET 2022-0143 31/08/22 
Expedient  129/2022  --  Delegació  de  funcions
d'alcaldia per celebració de matrimoni civil -- 129/2022

DECRET 2022-0144 31/08/22 
Expedient  1068/2022  --  Renúncia  de
treballadora auxiliar administrativa -- 1068/2022

DECRET 2022-0145 31/08/22 
Expedient 846/2022 --Convalidació de contracte
menor de serveis de vigilància -- 846/2022

DECRET 2022-0146 1/09/22 

Expedient  CEC/2022/1  --  Convocatòria
Comissió  Especial  de  Comptes  per  dictaminar
Compte General 2021 -- CEC/2022/1

DECRET 2022-0147 2/09/22 

Expedient 708/2022 -- Resolució de l’expedient
de  baixes  per  inscripció  indeguda  al  padró
d’habitants -- 708/2022

DECRET 2022-0148 6/09/22 

Expedient 1068/2022 -- Declarar el desistiment
de la  sol·licitud  de renúncia  de la treballadora
amb DNI ***3360** -- 1068/2022

DECRET 2022-0149 7/09/22 

Expedient JGL/2022/17 -- Convocatòria a sessió
de la Junta de Govern Local el 8 de setembre de
2022 -- JGL/2022/17

DECRET 2022-0150 9/09/22 

Expedient  1068/2022 --  Baixa Voluntària  de la
treballadora amb DNI ***3360** amb efectes 11
de setembre de 2022 -- 1068/2022

DECRET 2022-0151 14/09/22 
Expedient  566/2022  --  Formació  de  borsa  de
treball d'arquitecte funcionari interí -- 566/2022

DECRET 2022-0152 14/09/22 
Expedient  1114/2022  --  Aprovar  les  línies
fonamentals del pressupost de l'exercici 2023 -- 1114/2022

DECRET 2022-0153 14/09/22 

Expedient JGL/2022/18 -- Convocatòria a sessió
de la Junta de Govern Local el 15 de setembre
de 2022 -- JGL/2022/18

DECRET 2022-0154 16/09/22 

Expedient 1198/2022 -- Sol·licitud de subvenció
a la  Diputació  de Tarragona per  al  foment  de
l’ocupació  local  del  Camp  de  Tarragona,  les
Terres de l’Ebre i el Baix Penedès -- 1198/2022

DECRET 2022-0155 21/09/22 

Expedient  95/2022 -- Hores extraordinàries del
personal  durant  els  mesos  de  juliol,  agost  i
setembre de 2022 -- 95/2022

DECRET 2022-0156 21/09/22 

Expedient JGL/2022/19 -- Convocatòria a sessió
de la Junta de Govern Local el 22 de setembre
de 2022 -- JGL/2022/19

DECRET 2022-0157 22/09/22 

Expedient  87/2019  --  Designa  d'advocat  i
procurador en el procediment ordinari 400/2021-
C, davant el Jutjat contenciós administratiu núm.
2 de Tarragona,  i  contractació dels  serveis  de
defensa jurídica i processal -- 87/2019

DECRET 2022-0158 24/09/22 

Expedient  1187/2022  --  Concedir  reducció  de
jornada laboral a treballador de l'Ajuntament per
interès particular -- 1187/2022

DECRET 2022-0159 27/09/22 

Expedient  1234/2022  --  Nomenament  de
Funcionari Interí Mitjançant Borsa d'Ocupació de
l'Ajuntament d'arquitecte grup professional A1 -- 1234/2022

DECRET 2022-0160 27/09/22 
Expedient 103/2022 -- Aprovació de les nòmines
del mes de setembre de 2022-- 103/2022
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DECRET 2022-0161 28/09/22 

Expedient JGL/2022/20 -- Convocatòria a sessió
de la Junta de Govern Local el 29 de setembre
de 2022 -- JGL/2022/20

DECRET 2022-0162 5/10/22 

Convocatòria Junta de Govern Local en sessió
ordinària  de  data  6  d'octubre  de  2022.
JGL/2022/21 JGL/2022/21

DECRET 2022-0163 11/10/22 

Expedient PLN/2022/5 --Convocatòria de sessió
plenària  extraordinària  i  urgent  el  proper  13
d'octubre de 2022 -- PLN/2022/5

DECRET 2022-0164 13/10/22 

Expedient  1234/2022  --  Nomenament  de
funcionària  interina  arquitecte  superior
mitjançant borsa d'ocupació de l'Ajuntament -- 1234/2022

DECRET 2022-0165 13/10/22 
Expedient  1232/2022  --  Sol·licitud  d'ajut
d'urgència social -- 1232/2022

DECRET 2022-0166 17/10/22 

Expedient 1354/2022 -- Adhesió a l’acord marc
de  subministrament  d’una  plataforma
d’aplicacions  ofimàtiques  corporatives  al  núvol
en  modalitat  de  subscripció  de  LocalRet  i
adjudicació del contracte basat en l'acord marc
-- 1354/2022

DECRET 2022-0167 17/10/22 

Expedient JGL/2022/22 -- Convocatòria a sessió
de la Junta de Govern Local el 18 d'octubre de
2022 -- JGL/2022/22

DECRET 2022-0168 18/10/22 

Expedient  1115/2022  --  Comís  de  gossos  per
raons de protecció animal en finca propera a la
Riera de Sant Miquel -- 1115/2022

DECRET 2022-0169 21/10/22 

Expedient  1458/2018  --  Pròrroga del  contracte
basat en un ’Acord marc de l'ACM del servei de
manteniment d’ascensors. -- 1458/2018

Donar compte de les actes de la Junta de Govern Local

Es dona compte de les actes de la Junta de govern Local celebrades entre el 30 de
juny de 2022 i el 29 de setembre de 2022, que són les actes números 15-16-17-18-19-
20, de dates 30 de juny, 20 de juliol, 8 de setembre, 15 de setembre, 22 de setembre i
29 de setembre de 2022.

Nom Data Resum Expedient

ACTA DE JUNTA DE
GOVERN 2022-0015 

9/08/22 
Acta Junta de Govern Local en sessió
ordinària de data 30 de juny de 2022.

JGL/2022/15
JGL/2022/15

ACTA DE JUNTA DE
GOVERN 2022-0016 

15/09/22 
Acta Junta de Govern Local en sessió
ordinària de data 20 de juliol de 2022.

JGL/2022/16
JGL/2022/16

ACTA DE JUNTA DE
GOVERN 2022-0017

19/09/22 
Acta Junta de Govern Local en sessió

ordinària de data 8 de setembre de 2022.
JGL/2022/17

JGL/2022/17

ACTA DE JUNTA DE
GOVERN 2022-0018 

28/09/22 
Acta Junta de Govern Local en sessió

ordinària de data 15 de setembre de 2022.
JGL/2022/18

JGL/2022/18

ACTA DE JUNTA DE
GOVERN 2022-0019 

5/10/22 
Acta Junta de Govern Local en sessió

ordinària de data 22 de setembre de 2022.
JGL/2022/19

JGL/2022/19

ACTA DE JUNTA DE
GOVERN 2022-0020 

11/10/22 
Acta Junta de Govern Local en sessió

ordinària de data 29 de setembre de 2022.
JGL/2022/20

JGL/2022/20
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C) PRECS I PREGUNTES 

 

El Sr. Alcalde, abans de donar la paraula als portaveus dels grups municipals, agraeix al
portaveu  del  grup  PSC que  li  faciliti  les  preguntes  per  escrit  abans  de les  sessions
plenàries. 

PREGUNTES  PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha

1. ¿Qué criterio tiene el equipo de gobierno en relación al gasto del agua? ¿Acon-
seja el informe del ACA construir un pozo en una finca rústica privada?

Esto va relacionada con la finca que hay en la carretera de Casa Roja que se ha hecho
un pozo de agua yo viniendo del verano que hemos pasado con el tema de agua, que ha
habido municipios que incluso no han tenido agua, tema de piscina etc., pues nos llamó
un poco la atención ver ahí una máquina haciendo el pozo y quería saber un poco el cri-
terio que toma este ayuntamiento y qué dice el ACA, si se ha pedido permiso claro.

Sr. Alcalde. M’agrada que hem facis la pregunta aquesta perquè el passat estiu ja vam
publicar a l’ebando que vam tenir molts problemes greus en el dipòsit de l’aigua, degut a
què tothom va omplir les piscines el mateix cap de setmana. No remontàvem, ni amb els
dipòsits nostres treballant al 100%, ni amb l’ajuda de l’ACA que ens va incorporar aigua.
Vam treure un comunicat que si la gent no reaccionava, que va reaccionar, gràcies a
tots, tancaríem l’aigua a la 1 de la matinada. Precisament per la sequera que va vindre.
De sobte, passem per aquest camí que ens anomenes tu, direcció Casa Roja, i veiem un
pou  en  construcció  i  una  màquina  que  no  és  petita  i  es  veu,  i  no  tenia  permís  de
l’Ajuntament de Banyeres.  Evidentment, vaig anar cap allà i vam aturar les obres. És
difícil aturar les obres quan estan treballant amb pou perquè després s’han d’incorporar i
fer tot de nou i van vindre en una hora aquí a l’ajuntament demanant els permisos. Els
permisos els dona l’ACA, de l’aigua, l’aigua la gestiona l’ACA. Nosaltres posem trabes en
el nostre municipi sempre i quan siguem competents però en el tema d’agricultura no
som competents. Tot i  això, ho vam aturar uns dies, si ho vau veure, i  vam cridar a
personar-se aquí  a l’Ajuntament  de Banyeres al  director de l’ACA de la província de
Tarragona i  li  vam plantejar  dues qüestions:  una,  per  què s’estava donant  permís  a
aquesta  persona  quan  tenim la  crisi  d’aigua  que  tenim i  sí  ens  van dir  que s’estan
tramitant les modificacions oportunes a la llei de l’aigua, però encara la llei és antiga i ho
preveu i és una barbaritat, i ho dic així, ja ho saben, perquè amb la sequera que estem
vivint,  precisament  s’autoritzen pous per  aquests cultius,  quan més crisi  de sequedat
tenim, o sigui, justament l’any que plou menys és l’any que podran tirar dels pous. Bé, és
així, no és competència nostra desgraciadament. Paral.lelament, també vam parlar d’un
altre pou que també ens han demanat aquí a Banyeres, en el casc urbà,  dintre d’una
parcel.la privada, al casc antic de Banyeres, i aquest sí que és competència nostra i de
l’ACA, de tots dos, i no es pot donar per que està dintre d’una ampliació urbanística que
no s’ha desenvolupat,  per  tant,  si  no es desenvolupa no pot  fer  un pou amb un pla
urbanístic d’aquestes condicions, i no explicaré més. Totalment d’acord amb tu, Paco, i
crec  que  totalment  d’acord  amb  tots,  però  no  és  competència  nostra  només,
desgraciadament. 
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2. ¿Tiene previsto actuar para reducir los períodos de espera para la recogida de
residuos voluminosos?

Nos ha llamado la atención de que tardan un mes. Hay vecinos y vecinas  que van a soli-
citar que se les recoja y se les da un mes. Luego nos extraña de que la gente se canse,
que no lo comparto y lo castigo, que la gente lo tire al contenedor pero oye sí habrá que
dar facilidades. No entiendo por qué se le da tanto tiempo de espera.

Sr. Alcalde.-  Els que heu fet la queixa aquesta, si ens esteu seguint  en directe, us ho
trasllado a tots, a tots, no només a l’equip de govern sinó també als que heu fet la quei-
xa. Col·laborem tots una miqueta, és l’únic municipi del Baix Penedès que recull els tras-
tos cada setmana un dia o dos moltes vegades. Ara mateix, encara està oberta la llista,
per tant, encara la gent que vulgui  recollir la setmana que ve podrà  recollir la setmana
que ve, no hi ha l’espera d’un mes, ni molt menys, però hi ha vegades que sí, Anna? Això
ho vas mirar tu també, quina llista d’espera tenim? 

Sra. Anna Jané. Regidora de Festes i Joventut.- Jo ahir vaig mirar-ho i sí que és cert
que a l’agost, potser perquè la gent fa vacances i aprofita més per fer neteja, sí que va
haver una mica d’acumulació però justament per exemple la setmana passada que era
20 d’octubre sí que es van fer les 15 recollides, perquè agafen 15 recollides per dia, que
es el que calculen ells que poden fer i sinó acaben el dia següent i ahir encara van sobrar
dos i per la setmana que ve només hi han dos apuntades. Per tant, per la setmana que
ve no hi ha temps d’espera d’un mes, potser puntualment que hagués sigut a l’agost, po-
der sí que a l’agost va haver més demanda perquè la gent fa vacances i aprofita per fer
neteges però que ara actualment, per la setmana que ve, de les 15 recollides que fem
només hi ha dues apuntades.

Sr. Alcalde.-  Gràcies Anna,  hem d’aprofitar-ho per dir-ho que tenim la deixalleria de
Bellvei gratuïta, tothom pot portar-hi coses,  o sigui no fa falta que un microones, dues
paelles, una calaixera, ... si cap al cotxe, s’hi pot dur. Clar, després, si hem de desmuntar
una habitació sencera, nosaltres ja diem tres o quatre bultos, no fem mudances tampoc,
intentem ajudar a aquella persona que té un moble gran, que té una nevera, un rentavai-
xelles, una calaixera gran,... que no li cap al seu cotxe, no té remolc i nosaltres li portem,
però jo crec que la gent també ens ha d’ajudar una miqueta perquè s’està acostumant i
l’ajuntament i la brigada no fa mudances, ho torno a dir, estem ajudant a col·laborar amb
això.
 
PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha.- Bueno, luego vemos como están los contenedo-
res y es que da pena, pero si ha sido algo puntual de acuerdo. 
 
Sr. Alcalde.- Netegem cada setmana.

3. ¿Qué intervenciones hay programadas para recuperar la zona deportiva del camí
de l’Arboç?

Esto es una queja que también se ha hecho en otros plenos, sobretodo la pista que no
se da esa seguridad, que no hay esa red. Luego la zona de ping pong también, esas
hierbas, lo que le rodea, , que no son las condiciones más higiénicas y saludables para la
gente o los niños que van a disfrutar de ese espacio. 
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Sr. Alcalde.- Me choca un poco la pregunta, la veritat és que no m’he preparat res per-
què no sabia ni per on anaven els tiros. El tema de la pista, sí  que vam dir i està ja en
tràmits,  de tancar-ho lateralment i tot, el que passa és que els pressupostos es van dis-
parar i vam tindre que canviar i tot va com va, no vull excusar-me, la culpa és nostra. Te-
nim previst ficar els dos laterals, no sé si són quatre metres o quatre metres i mig, ara no
recordo, i la part de pin pong, bueno, l’herba pot ser que creixi i estigui alguns dies, però
es van fer els manteniments com a tot arreu, però la gent s’ha acostumat a viure tan bé
que ara vol més, però vull dir que la terra es compactada, quin problema hi ha al voltant?
No hi ha brutícia,  la única brutícia que hi ha és la que pot tirar la gent que no la tira a la
paperera, però no hi ha brutícia, no hi ha. 

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha.- Los bancos están rotos, Amadeu. Está dejadito.

Sr. Alcalde.- Si fas memòria, i això ho estic dient a tots els que en veieu i a tots els que
teniu fills, i ara sóc crític, perquè no actuaré d’aquesta manera en restaurar mobiliari cada
dia perquè ho trenqueu, no ho faré i s’ha de fer però, quant de temps fa que hi ha les tau-
les de ping pong i els bancs?  Quatre o cinc anys, no més. O sigui si cada quatre o cinc
anys s’han de canviar tots els bancs dels pobles no guanyarem per bancs. 

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha.-  Ya pero ahí está el mantenimiento, el  segui-
miento.

Sr. Alcalde.- Sí, s’ha de fer però vull dir no podem anar canviant els bancs cada quatre
anys, Paco, no és una cosa que porti 20 anys.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha.- Sí que es verdad que la gente tiene que cuidarlo
y respetarlo y que cuesta mucho y que no es fácil, pero que da la sensación, hablo en
general, que parece que se hacen las cosas, se dejan ahí y ya están hechas y yo ya lo
he hecho. Y no es así, hay que hacer un seguimiento, un mantenimiento y bueno es lo
que cuesta dinero. 

Sr. Alcalde.- És una opinió, però vull  dir no crec que precisament sigui la deixadesa
d’aquest  equip  de  govern,  jo  crec  que  Banyeres  ha  canviat  moltíssim,  crec  que  ha
canviat moltíssim, és la meva opinió i la de molta gent, però no la comparteix tothom.

Sr. Joan Roig, Regidor de serveis.- Paco, no sé a qué bancos te refieres, serán los del
picnic, no? Esos se han cambiado ya dos veces. Va la juventud, los quema y los destro-
za. Aquí se han cambiado dos veces, que son cuatro en cuatro años. En cuanto al man-
tenimiento de limpieza, las hierbas, se va haciendo y el problema que tenemos con las
hierbas es que no se puede sulfatar por el problema que tenemos con las personas que
viven allí. Entonces se puede hacer pero hay que picar y el mantenimiento no se puede
hacer cada semana, se hace cada dos o tres meses porque no está incluido en el contra-
to.  Son problemas que se van haciendo pero no es dejadez es porque ahora mismo el
tiempo es el que hay, van haciendo por otras zonas y ahí puede ser que en esa zona
haya más hierbas, no te lo niego. No es un abandono como tú te has expresado, yo creo
que abandonado no está, porque la red del volley está intacta, las dos mesas de ping
pong están intactas. Está lleno de personas que hacen su gimnasia, está lleno siempre.
Es un sitio donde se junta mucha juventud, a mí nadie me ha dicho que esté en malas
condiciones, si pintan o rompen no se puede estar siempre detrás de esto, sí que se pue-
de pero tiene un coste. 

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha.- Entonces dais por buena la zona tal y como está
ahora mismo.
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Sr. Joan Roig, Regidor de Serveis.- No, nunca está bien, Paco, eso tampoco.

Sr. Alcalde.- Jo sóc el primer crític, o sigui no fa falta que em facis cap campanya des-
tructiva perquè ja me la faré jo mateix. Jo sóc el primer que coneixo més el municipi i et
diré a on tenim tots els fallos i els defectes i durant set anys no he sigut capaç de fer-ho,
jo et faré les fotos, no fa falta que me les facis tu. En aquesta pista, des de què vam en-
trar al govern, hem anat fent coses sempre, la pista no està acabada però vam posar la
llum, vam ficar wifi gratuït per tota la canalla que està allà, tots els que van allà tenen wifi
gratuït, s’ha anat mantenint, es manté, però hi ha vegades que hauríem de destinar una
persona. S’ha ficat la font, les papereres, no s’ha abandonat i Banyeres no només és
aquell lloc.

4. ¿Tienen prevista alguna acción para mejorar la limpieza de las calles? ¿A qué se
debe la falta de llimpieza de, por ejemplo, la Rambla Pujolet¿ ¿A un contrato defi-
ciente o a que no se cumple con las rutinas?

Sr. Alcalde.- Esta pregunta, Paco, no me la hiciste en verano. ¿Por qué no me la hiciste
en verano? Te lo digo yo, no me la hiciste en verano porque la Rambla  Pujolet era la
rambla más bonita de los últimos 40 años y te lo digo yo que tengo 54. Este año con la
calor que ha hecho hemos provocado que estos árboles tan preciosos tuviesen una som-
bra donde todos los vecinos bajaban, árboles preciosos que nunca se habían visto, pero
eso qué comporta, más pájaros en los árboles y más hojas en esta época y si el Marc te
quiere decir algo que te lo diga, pero ahora no vamos a romper todos los árboles porque
se están cayendo hojas.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha.- Yo no estoy diciendo esto, vuelvo a repetir, la ne-
cesidad de mantenimiento y de seguimiento.

Sr. Alcalde.- Respecto al mantenimiento, mira. había una inundación de agua que lleva-
ba años dimensionales y ahora se ha arreglado y se ha puesto un imbornal, se van a
cambiar todas las luces de la rambla, porque eso está previsto cambiar todo lo que falta
de alumbrado público, que lo hemos dicho, no es verdad, pero que caen más hojas y
éramos conscientes y somos conscientes y vamos a apostar este equipo de gobierno y el
del Marc lo mismo que estamos haciendo ahora, porque los árboles crezcan, hagan som-
bras que es el futuro que tenemos de la temperatura y los pajaritos canten en las ramas,
si cagan y a la gente no le gusta, nosotros lo decimos en mayúsculas, vamos a continuar
apostando por esto y al que no le guste que apueste por el Paco y cortas todas de las
hojas.

Sr. Marc Majem, Regidor de Medi Ambient.-  Amb el canvi climàtic hem de canviar la
forma de tallar els arbres.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha.- Creo que no se ha entendido la pregunta. No
pasa nada, cagan los pájaros y se pasa todas las mañanas una manguera y ya está.

Sr. Alcalde.- Pero no puede pasarse cada día, no tenemos dinero para eso. 

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha.- Vale, vale, perdona Marc. Es que parece que voy
a entrar con el hacha. 

Sr. Joan Roig, Regidor de Serveis.- No, no, ojalá Rocha se pudiera hacer cada día una
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regada.  Ya me gustaría a mí poderlo hacer cada día. 

Sr. Alcalde.- Y limpiar todos los parques, no podemos... A mí, el político que me venga y
me diga que cada día va a tenerlo todo perfecto, yo lo voto, pero después que me lo
cumpla porque sino lo voy a denunciar. Claro, no lo puedo hacer. 

Sr. Marc Majem, Regidor de Medi Ambient.- Con el cambio climático las ciudades cada
vez tendrán más temperatura y hay que evitar los sitios de calor, las zonas urbanas acu-
mulan mucha más calor. Entonces, estas zonas arboladas hay que potenciarlas, hay que
dejar los árboles se desarrollen más y ejerzan más este efecto de sombra, con lo cual se
garantiza una bajada de la temperatura entre 4 y 5 grados y esto tenemos que hacerlo
así porque el futuro es muy negro en cuanto al cambio climático y al aumento de tempe-
raturas a medias, con lo cual, pues bueno, conlleva que hayan más pajaritos y un poco
de suciedad y excrementos pero que tenemos que apostar por el verde está más que se-
guro y que creo que todos opinamos igual. Hay algún pequeño inconveniente, bueno,
pero hay que llegar a esos puntoso de equilibrio.

Sr. Alcalde.- Hay que cambiar un poco, y lo digo para los oyentes, pels que ens esteu
seguint en directe, i potser ens equivoquem però el temps ens donarà la raó a uns o el
temps  donarà la raó als altres, però un petit exemple, Paco, va ser la figura de l’Ós que
vam posar a la rambla, li hem donat qualitat a la rambla, doncs quant portava dues set-
manes aquella figura que li donem més qualitat a la rambla, una rellevància, un movi-
ment de gent que no havia mai anat a la rambla amb els seus fills a fer-se la foto amb
aquell ós, hi havia algun que em deia: Amadeu, has de tallar aquest arbre. I jo deia, hem
de tallar aquest arbre? Es que hi ha un ocell que es caga sobre la figura, doncs netegem
la figura quan podem i si els veïns ens ajudeu a netejar-lo una mica doncs també. Jo crec
que hem de canviar una miqueta la mentalitat tos junts. 

5. En el último pleno ordinario se aprobó una importante modificación de crédito
por el mal estado de las aceras del municipio. ¿No afectarán las mejoras al núcleo
de Banyeres?

Es porque en Banyeres sigo viendo las mismas aceras levantadas: la calle Tarragona, la
misma Rambla también. Me refiero a que si también entran estas calles, ¿lo tenéis pro-
gramado? 

Sr. Alcalde.- No sabía por dónde iba la pregunta pero me gusta que me la hagas tambi-
én. De moment, la partida aquesta que ja l’està mirant l’arquitecta municipal, va per totes
les voreres que no tenim vorera, per tapar tots aquells forats perquè qualsevol cotxet, vi-
anant, iaia o minusvàlid pugui anar sempre amb pla. És veritat que tenim voreres que hi
ha desnivells, que estan trencats a trossos, és veritat,  però això va a part d’aquesta par-
tida, això va amb el manteniment del dia a dia que ja ho fem i, com dic, tampoc prometré
que es facin totes perquè de quilòmetres hem tenim un tou, però anem fent cada any un
tou, perquè cada any amb la dil·latació dels panots i l’escalfor que puja cada cop més, en
tenim moltes. Però en principi aquesta modificació de crèdit  no va per aquí, només va
contemplar on no hi ha cap panot, on no hi ha vorera. 

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha.- Y en Banyeres, en el núcleo, por ejemplo, ¿dón-
de? 

Sr. Alcalde.- Doncs  mira, si te’n vas cap al camp de futbol hi ha, a l’Avinguda Verge
Priorat, al carrer Saragossa, al carrer Barcelona també està contemplada, hi ha, ara t’ho
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estic dient de memòria molt, hi ha un planell, si vols, pots demanar l’expedient Paco.  

Sr. Joan Roig, Regidor de Serveis.- Toda parcela que no esté edificada es acera nueva
porque no está hecho el panot. 

Sr. Alcalde.- Pots demanar l’expedient, que hi ha un expedient i un dibuix amb un planell
on s’han calculat i s’han medit totes les voreres del municipi que estan assenyalades.

Sr. Joan Roig, Regidor de Serveis.- Y referente, Paco, a lo que dices tú de las aceras
con desperfectos,  yo tengo un listado de 30, así que imagínate. Lo que pasa es que la
brigada hace 30 y después 30 más. Está contemplado, ya sé que hay muchas, es impo-
sible, lo que hay, la brigada va haciendo pero va sumando siempre en la lista.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha.- Al final estas preguntas que hacemos es un poco
la inquietud que percibimos en el municipio. 

Sr. Alcalde.- Que sí, que sí, Paco, a mi també em para la gent i molta gent em diu: no
podareu els arbres al costat de la Rambla Pujolet? perquè des de la meva finestra no
veig la gent quan passa... Doncs, no. 

Sr. Joan Roig, Regidor de Serveis.- Paco, también me gustaría que si te transmiten es-
tas inquietudes de las aceras rotas nos las pudieses transmitir  a nosotros, porque yo
tampoco lo controlo todo, yo voy dando vueltas, voy apuntando, pero hay alguna segura-
mente que se nos pase a nosotros porque nos podemos estar yendo a todas las calles.
Si tú nos haces ese favor de quien te transmita esa queja. 

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha.- Te cojo el guante Joan.

Sr. Joan Roig, Regidor de Serveis.- Encantado, si tú me lo dices.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha.- Ya lo sé, ya, siempre que te dicho lo has hecho. 

Sr. Alcalde.- Paco, torno a dir que el més crític i el que coneixo fil per randa els proble-
mes que tenim i que no tinc capacitat per solucionar-ho, perquè no tinc capacitat, si tin-
gués 10 milions d’euros tindria capacitat i personal també, perquè a vegades no només
són els diners, és també comptar amb personal també, però la gent demana i no es pot
arribar a tot arreu. Els arbres, ho torno a dir i ho dic en majúscules, i així ho direm en el
futur, almenys el partit que represento, no anirem a fer la barbaritat que es feien amb els
arbres abans, no ho anirem a fer, el que sí que mirarem de fer és que les branques dels
arbres no arribin a les façanes, evidentment, això sí que ho tallarem, però el que no fa-
rem és tallar els arbres com la barbaritat que es feia abans i molts arbres els tenim mig
morts, que ens ha costat molt fer-los tornar a néixer, degut a  les podades bèsties que es
feien, els arbres estan perquè tenen un procés i tenen la seva feina, no la que nosaltres
volguem. 

Moltes gràcies Paco i gràcies, com abans t’he dit, perquè les teves aportacions van bé
que me les diguis abans també, així es pot contestar en el moment i no tinc res pendent
amb tu. Amb tu no deixo mai res pendent per la propera. 

Jordi, ya te tirado el tirito.
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PREGUNTES Junts per Banyeres – Portaveu Sr. Jordi Guasch

Ja ho vaig dir a la Junta de Portaveus que hi ha una sèrie de preguntes, i avui les torna-
rem a repetir, que no són amb ànims de fer-nos pesats ni repetitius ni d’agobiar a la gent,
sinó que són preguntes sobre assumptes que creiem que són molt importants, que són
greus per Banyeres  i que ens preocupen i que donat el fet de què nosaltres no podem
participar en la tramitació d’aquests expedients i la resolució d’aquests problemes, el re-
gust que tenim és demanar en el ple com està cadascun d’aquests assumptes i, per tant,
ens sap greu quant ens diuen fas un «copiar i pegar», home això a què dona peu? A en-
tendre que no s’ha fet res, que no s’ha avançat en els últims tres mesos, des de l’últim
ple? Crec que és trist.

Sr. Alcalde.- En quin aspecte, que no ho he sentit.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch.- Vull dir que alguna vegada quan fem
aquestes preguntes reiteratives la resposta que rebo és que és un «copiar i  pegar».
Home, jo crec que no és la resposta correcta. Em dius: en tres mesos no he pogut avan-
çar res, està com l’últim cop,  ja està, ja sabem com està. Però la pregunta és si en
aquests mesos des de l’últim ple s’ha pogut fer algun avanç, si hi ha novetats, si hi han
coses que valguin la pena comentar. 

1. Convenis de resolució extrajudicial àmbit Boscos.

Per començar un tema típic estrella d’aquest mandat és el litigi de Boscos, on teníem una
proposta  de resolució que semblava que podia posar fi al conflicte i començar a encarri-
lar-lo cap a una resolució pacífica per a totes les parts etc etc, que a nosaltres ens podria
agradar més, ens podria agradar menys, però si servia per aclarir el tema doncs perfecte.
Ho havíem d’aprovar al mes de juliol i al mes de juliol ja no es va poder aprovar i se’ns va
dir que s’havia caducat un expedient, no sé si aquest és el terme correcte, que després
de l’estiu de cara al setembre  ho tornaríem a parlar, clar estem acabant el mes de no-
vembre i no tenim cap notícia i creiem que  valdria la pena que ens féssiu cinc cèntims de
com estar això, si s’ha pogut resoldre si va pel mateix camí, si està aturat, si s’ha fet al-
gun pas més, inclús, si no estic equivocat, crec que s’ha afegit un contenciós més al glo-
bal del conflicte de Boscos, és correcte? No sé si ens podeu explicar com està aquest
tema.

Sr. Alcalde.- Et faig cinc cèntims, de poc més que tenim. Sí que és veritat que tenim la
mateixa intenció de tirar endavant i amb un acord de tota l’Associació de veïns, però aquí
després s’hi va sumar també el tema d’un altre veí que queda exclòs i va amb un altre
sector iens ha fet demorar tot aquest tema. Hem demanat un informe amb els nostres
serveis jurídics, un informe molt bo que hem rebut em sembla que aquesta setmana, per
tant, no sempre depenem de nosaltres. Rocío, si pots fer cinc cèntims de com portem els
contenciosos que tenim també que estan aturats i s’han demorat.

Sra. Secretària.- Com ha dit en Jordi, teníem quatre contenciosos, ara tenim un cinquè,
que és el número 400/2021, interposat de manera individual per un veí i les peticions són
molt similars o pràcticament idèntiques a la d’un recurs contenciós que ja teníem que era
el 160/2018, presentat pel mateix veí. A banda d’aquests dos, que ara mateix estan sus-
pesos, s'acaba d’acordar tot just ara la suspensió per intentar arribar també a una resolu-
ció extrajudicial amb aquesta persona, teníem els tres recursos que són el 23/2015 que
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es va interposar per uns veïns que coneixeu tots, que són els que es van quedar exclo-
sos de la reparcel·lació primera, que el van interposar contra l’acord de la Junta de Go-
vern Local de setembre de 2014, pel qual s'aprovava  definitivament el projecte de repar-
cel·lació. Contra el projecte de reparcel·lació també tenim un altre recurs interposat per
l’entitat urbanística de conservació. Aquesta entitat presenta dos recursos, tant contra el
projecte  de reparcel·lació  com contra  el  projecte  d’urbanització  que són els  recursos
542/2014 i 17/2016. Respecte el 542/2014 era el que en el ple de juliol es va comentar
que no es podien portar els convenis atès que aquest procediment s’havia declarat cadu-
cat pel jutjat. Al final va haver-hi un recurs, totes dues parts, com l’ajuntament com l’advo-
cat de l’entitat estaven d’acord en no caducar l’expedient perquè precisament entrava
dintre d’aquesta resolució extrajudicial que també inclou aquest recurs i el jutjat va esti-
mar-ho i per tant, no s’ha caducat. En aquest moment és cert que ja tindríem o estarien
els convenis preparats per enviar al ple, però es va decidir sotmetre la tramitació dels
convenis a una opinió jurídica externa pel mateix bufet d’advocats, que ens fessin un in-
forme jurídic sobre la tramitació posterior a l’aprovació d’aquests convenis pel ple, perquè
s’havia comentat la necessitat o no d’aprovar una operació jurídica complementària. Te-
nim aquest informe en esborrany, presentat el passat dijous, aquest informe amb les va-
cances pel mig del mes d’agost no el vam poder començar a fer fins a finals de setembre
i és cert, o principis d’octubre, ara no me’n recordo, i és cert que s’ha demorat una mica.
L’informe el vam rebre fa una setmana, perquè va ser dijous passat i en proposta, en es-
borrany, llavors l’hem de llegir, valorar si considerem que parla de tots aquests aspectes
que volem que parli aquest informe i que deixi clar en quan a la tramitació posterior a
l’aprovació pel ple dels convenis i ja serà qüestió de que l’alcalde ja decidirà quan es pot
convocar un ple. 

Sr. Alcalde.- Gràcies Rocío. En l’informe que ens han enviat es redacta molt bé, ens han
entès molt bé, hi ha una explicació molt bé detallada i transmet molt bé la nostra inquie-
tud, l’aprovació i portar-lo al ple. Amb les seves avantatges i els seus inconvenients i les
seves repercussions. Ho va dir la Rocío, vam estar per presentar-lo en aquest ple, però
jo veia que era molt just, no ho havia parlat tampoc amb el meu equip de govern perquè
és molt precipitat, només ho hem parlat la secretària i jo, i per respecte a ells, que són
l’equip de govern, jo crec que ens hem d’asseure a parlar-ho i esperem que ben aviat ho
portem. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch.- Moltes gràcies per l’explicació Rocío i
Amadeu. 

2. El Pla Director de l’Aigua.

Ja hem parlat vàries vegades que no us acabava de fer el pes el que hi havia, que haví-
eu redactat millores, modificacions, etc, etc, però estem en una època, com bé deia en
Marc, complicada per la gestió de l‘aigua i l’escassetat de l’aigua i que tinguem una xarxa
amb els dèficits que té de pèrdues, de fuites, digues-li com vulguis, que no s’optimitza
l’aigua que surt del dipòsit, creiem que és bastant important definir un instrument que
marqui una pauta de cara a les actuacions a fer. No se si teniu previst un projecte defini-
tiu per poder sotmetre al ple o aprovar o tenir una eina que ens marqui el camí.

Sr. Alcalde.- Estic totalment d’acord amb tu, i a més a més amb això Jordi sempre hem
compartit, fora d’algun detallet, però sempre hem compartit que això s’ha de fer i estem
tots d’acord i aquí no puc donar la culpa a ningú, no puc ni donar la culpa al Marc, ni a tu,
ni a l’Anna ni a ningú, la culpa és meva. Hem creat un equip amb les reunions i aquí hi ha
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uns tècnics de l’ajuntament que participen, hi ha gent de la brigada i potser vam voler,
vaig voler perquè sóc el responsable, involucrar massa gent en aquesta participació per-
què ens ho va demanar el redactor, per poder avançar i tot això, parlar amb les parts i ho
sento molt no he tingut més temps.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch.- No passa res.

Sr. Alcalde.- Sóc sincer, meva culpa, cada reunió que faig amb un grup diferent, tothom
demana es que s’hauria de fer, ja però els dies té els dies i és meva culpa. Avui mateix
m’estava tornant a trucar, no li he pogut agafar ni el telèfon i em sap molt de greu perquè
és una prioritat que té aquest equip de govern, però haurem de deixar alguna altra feina,
com a vegades diem, Paco, alomejor tenemos que barrer menos para dedicarnos más a
otro trabajo, però és que no podem fer-ho tot, ho sento.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch.-  Jo només crec que és un tema prou
important i més de cara als temps que venen.

Sr. Alcalde.- Important no, Importantíssim. Això no vol dir que no fem actuacions, anem
fent actuacions, vam fer l’actuació del CAT amb els horaris diversos, hi ha un control molt
exhaustiu d’això, però de cop i volta tenim incidències, hem revisat tots els planells i són
planells molt extensos, perquè tenim molts kilòmetres i aquesta setmana no hem fet cap
reunió, però si que hi ha un tècnic que ha anat a revisar alguna línia, i la sorpresa nostra
ha sigut que allà on diu que hi ha una vàlvula, la vàlvula no existeix, per tant, és compli-
cat, ja ho saps tu, no és fàcil. Perquè l’acaben de fer nou i dius ja ens falten peces al
puzzle.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch.- Imagineu-vos si és complicat que vos-
altres ja heu trobat una base feta, quan vaig començar jo no hi havia ni base, vam partir
de zero i segurament i hauran mancances i hauran errors i haurà de tot.

Sr. Alcalde.- Tindrà errors, hi han mancances, hem d’actualitzar, però el tècnic aquest és
molt bo, nosaltres hem estat molt a sobre, jo m’he dedicat a moltes coses, no puc dir
noms però algun tècnic d’aquí de l’ajuntament hi ha dedicat moltes, moltes hores i aques-
ta setmana encara quan revisàvem una tuberia hem vist que no quadra res. I no només
aquesta tuberia, és que gràcies a una avaria d’aquesta setmana d’una casa que m’ha
trucat una veïna que tenia una pèrdua d’aigua, veiem que la canalització de la tuberia es-
tà desplaçada un metre i mig, això vol dir per allà on diu el planell que ha d’anar per la
vorera, eh Joan que ho vam parlar, no direm el nom, però per allà on va la tuberia del
planell resulta que tota aquella tuberia va per dintre de la propietat dels veïns, és compli-
cat.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch.- M’ho crec, això i més. 

Sr. Alcalde.- És complicat, ho sento molt, no podem fer més. 

3.  La Relació de Llocs de Treball

Un altre tema que tenia aquí era el que ja havíem comentat abans, la relació de llocs de
treball. Creiem que, igual que el pla director, és un instrument necessari per tenir a Ba-
nyeres, i que caldria posar-hi una mica seriosament i tirar-ho endavant quan es pugui. 
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Sr. Alcalde.- Jo crec que ens vam posar seriosament al principi, i no vol dir que estigui
aparcat, però després vam veure que hi havia un col·lectiu, i no vull dir noms tampoc, pe-
rò un col·lectiu que ens feia disparar molt, molt les nòmines de l’ajuntament i això són di-
ners on al final els treus dels ingressos, un col·lectiu, no tot, un col·lectiu i això ens passa
no només al municipi de Banyeres, en molts. Jo crec que hi ha molta gent fa cants al sol i
jo no estic per fer cants al sol, pugem sous, reduïm IBI’s al 50 % de la plaques fotovoltai-
ques, ajudem als serveis socials a tothom, anem fent tot i ara com ve la campanya elec-
toral ja hi ha algun polític que diu no pujarem els IBI’s, que nosaltres no ho hem pujat mai
però bue, i després quan vagin a quadrar pressupostos deuen de ser mags perquè no sé
d’on treuen els diners perquè els ingressos són els mateixos.

4. Seguretat ciutadana

El següent punt, que tampoc és nou, és el tema de la seguretat. Vam treballar vàries ve-
gades el tema de la seguretat, vam fer una proposta, es va desestimar, es va parlar de
fer reunions, reunions de seguretat on poguessin participar regidors i representants dels
nuclis, ni que sigui per informar, per fer intercanvis d’opinions. Es va parlar de les càme-
res, no sabem si les càmeres van endavant o no.

Sr. Alcalde.- És veritat Jordi, no s’havia fet res més. Tornarem a fer-la perquè tot just la
setmana passada va haver-hi aquí un dubte amb una intervenció que vam tindre en una
reunió que va participar, em sembla que li vaig dir  amb l’Elisabet, però degut a altres
temes, que després també parlarem en precs i preguntes, hem tornat a parlar amb el
comiciat  de  Mossos  d’Esquadra  referent  al  tema de  les  càmeres  i  això,  que  ja  sap
l’Elisabet el que estic dient. Per tant, la setmana passada Jordi va ser quan vaig dir-li
amb el  tècnic de  l’ajuntament que tornem a posar-nos les piles amb el tema de les
càmeres, no és exactament el que nosaltres volíem perquè encara no funciona a nivell
comarcal com nosaltres volem, però hi ha altres solucions, per tant, quan ho tingui ara ja
més o menys, que em sembla que ho tenia pràcticament perquè teníem 10 càmeres, si
no m’equivoco, que hi ha la previsió de treure’n dues perquè una altre poble del costat
les ficava en el mateix lloc que nosaltres i al final s’ha tirat enrera, nosaltres estàvem
treballant aquí si havia més municipis que anaven a incorporar-se. Total, que nosaltres
incorporem les 10 càmeres i estem treballant en el tema, quan ho tinguem, abans de
tirar-ho endavant, abans de fer la licitació, farem una reunió prèvia amb els portaveus,
tots quatre. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch.- En el ple anterior va quedar una pre-
gunta pendent de respondre, em vas dir que ho contestaries al ple següent. La pregunta
és com s’ha contractat l’empresa de seguretat, perdó de vigilància d’aquest any? Inclús
em vas retreure que si tenia mania a aquesta empresa, jo no tinc cap mania a ningú, no
tinc cap mania a ningú, jo l’únic que veig és que fa lleig que sempre s’estigui contractant
una mateixa empresa i que ni tan sols dintre de l’expedient, per deixar-lo més polit, si tu
vols, no hi hagi uns altres pressupostos per poder dir que s’ha fet una comparativa, clar.
Si aquí a l’expedient s’ha contractat directament a dit, com es diu vulgarment, sense fer
una comparativa i buscar altres alternatives i veient que venim d’una contractació que va
ser declarada nul·la, clar, vull dir ostres es que com es diu normalment “nos lo pones a
huevo”, què haig de preguntar, què haig de preguntar.

Sr. Alcalde.-  Pots preguntar aquestes coses tantes vegades com vulguis però precisa-
ment aquest tema no el contestaré, tampoc no deixo ja com alcalde que el contesti la se-
cretària si volia dir algo perquè és un tema que va haver unes denúncies que van fer se-
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gons quins partits polítics i em vull reservar molt la meva opinió i la de l’ajuntament de per
què s’ha fet i s’ha actuat d’aquesta manera fins que acabi un procés. Per tant, d’aquest
tema no vull parlar degut a les circumstàncies que han passat.

5. Pista poliesportiva

Tenia dues preguntes que igual que ha fet en Paco són inquietuds que ens trasllada la
gent i que coincideixen bastant amb el que diu en Paco. Una era sobre la pista poliespor-
tiva, la seguretat, si les pilotes que van cap a la carretera poden ser causants d’acci-
dents, etc.

Sr. Alcalde.- Sí, això si vol parlar en Toni, a veure com està el tema.

Sr. Toni Vives, Regidor d’Esports.- Hola Jordi, el tema de les xarxes sí que s’han con-
templat i abans de què finalitzi l’any suposo que les ficarem, no estem obligats per llei a
ficar-les, això que quedi clar, hi ha molts ajuntaments que no les fiquen, no passa res, Ar-
boç, Vendrell, em podria dir molts més  però nosaltres sí que les ficarem, farem tota la
ele i contemplem els dos carrers. També ficarem unes bandes rugoses de limitació de
velocitat a la zona aquesta, principalment creiem que amb les xarxes i amb les bandes
rugoses  minvarem el perill i de fet no farem cap més actuació, vull dir que amb això que-
darà, jo crec, que solventat el perill que estàs dient tu. 

6. Contracte de jardineria

L’altre tema era també el que comentava en Paco, que semblava que l’empresa que fa la
jardineria no tingui la cura i no tingui els espais amb el condicionament que seria desitja-
ble. Inclús en alguna època d’estiu com el que hem tingut, potser hi hauria hagut algunes
zones que s’haurien d’haver regat d’una altra manera o mantingut d’una altra manera.
Més que res és per sapiguer si s’està damunt d’aquesta empresa, si aquesta empresa
compleix, perquè  jo també he sigut regidor i sé que s’ha d’anar darrere de les empreses
perquè si es poden estalviar una retallada se l’estalvien i sinó s’hi està al damunt això
passa, i no només aquí, en general. Llavors, no sé si això ja ha quedat mig contestat de
que sí s’està al damunt, però ho volia posar aquí damunt la taula perquè és una inquietud
que també ens ha arribat a nosaltres per part de veïns. 

Sr. Marc Majem, Regidor de Medi Ambient.- Jo et dono la raó, aquestes empreses lici-
tadores s’ha d’estar al damunt perquè si poden estalviar-se algo s’ho estalvien i és una
guerra permanent, no només amb jardineria, amb totes les licitadores. En el cas de la ve-
getació, el que ens estem trobant amb el canvi climàtic i aquestes temperatures amb un
hivern molt sec, una primavera que no ha plogut i un estiu molt dur, és que tots els arbres
que pertanyen al grup del prat de ribera, que són típics del prat de ribera, que tenim en
les nostres ciutats, aquest cas el de la rambla, els plataners, sobretot tenim plataners
aquí, és un arbre de ribera i està patint moltíssim aquest estiatge tan dur, llavors ens hem
trobat que ha deixat anar molta fulla en ple estiu, quan no és normal. Però és una forma
defensiva per evitar una major depuració, davant d’aquesta manca de pluviometria. És
cert que amb el canvi climàtic ens haurem d’anar preparant a que haurem d’anar substi-
tuint tots aquest arbres de ribera que estan dins del nucli  urbà perquè no suportaran
aquest nivell d’estiatge i d'estrès tèrmic, llavors: regar-los? Un arbre que té certes dimen-
sions regant-lo pots aguantar la seva agonia,  però acabaran patint i  morint. Ens hem
d’anar preparant per fer un canvi de la vegetació arbrada que tenim al nuclis i als nostres
carrers, malauradament.
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Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch.- Per part meva tot el que havia d’apun-
tar ja us he dit.

Sr. Alcalde.- Molt bé, gràcies Jordi, i Marc pel tema. Si vols incorporar Marc em sembla
que m’ho vas dir tu que amb això ets un expert, hem d’anar canviant el xip. Evidentment,
la neteja Jordi,  l’anem controlant. Marc, em sembla que em vas fer un comentari de l’es-
tudi que vol fer Barcelona del moviment d’arbres, Marc?

Perdona, vull dir per que tenen molt bons especialistes, gent molt més qualificada que
nosaltres que som quatre en tot l’ajuntament i a vegades hem d’aprendre dels que ens
saben i precisament aquí a Banyeres han deixat els arbres alts i els plataners perquè a
Barcelona en saben més que nosaltres i ho fan, al Vendrell i a Vilafranca ho fan i aquí no
es feia, però ara el que haurem de fer és començar a fer és aprendre el segon pas que
estan fent aquests llocs que realment  tenen bon especialistes. Marc, m’ho vas comentar
tu, et dono la paraula.

Sr. Marc Majem, Regidor de Medi Ambient.-  L’exemple és Barcelona ciutat. Barcelona
ciutat té 200.000 plataners i preveu canviar 80.000 en els propers anys per un tema de
canvi de temperatures i estrès tèrmic que pateixen. Ens hem d’acostumar a això, a fer un
canvi d’arbres més resilients a la sequera, més resilients a la calor i serà difícil trobar els
arbres adequats perquè el canvi climàtic va molt accelerat i ja veurem on acabarem.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha.- Marc, cuando dices cambiar, ¿qué es? ¿de sitio,
talarlos? ¿qué es cuando dices cambiar?

Sr. Marc Majem, Regidor de Medi Ambient.- S’han de talar perquè moriran. Aquests ar-
bres es debiliten per excés tèrmic i els fongs i les malalties acaben amb ells i llavors pots
regar però allargaràs l’agonia. Per tant, aquests arbres a mida que vagin emmalaltint i ve-
iem que no suporten bé les condicions, els anirem substituint. No és talar i no plantar, no.
No, els substituirem per un tipus d’arbre més resilient a la sequera.

Sr. Alcalde.- Moltes gràcies Marc. 

A continuació, el  Sr. Alcalde fa una presentació amb suport de diapositives sobre dife-
rents temes:

1. Estat actual de la carretera TP-2125 al seu pas pel municipi de Banyeres, degut a la
manca de manteniment.

2. Bandes reductores de l’autopista.

3. Comís d’animals de companyia en gossera esportiva a la zona de la Riera de Sant Mi-
quel realitzat a l’octubre de 2022.

4. Incivisme i brutícia al voltant dels contenidors, camins i altres espais del municipi.

Després de les explicacioins, el Sr. Jordi Guasch, portaveu del grup municipal Junts
per Banyeres, manifesta el seu suport a la pressió per aconseguir una millora de la car-
retera principal que atravessa Banyeres però li sap greu assabentar-se que s’ha informat
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a entitats i altres associacions per fer mobilitzacions i no se’ls hi hagi informat a ells com
a regidors. 

El Sr. Alcalde aclara que ha dit que s’ha convocat a les entitats però volia dir que s’ha in-
format per telèfon, no a totes les entitats, a un parell, si estarien disposades a donar su-
port per tallar la carretera i estaven totalment d’acord però no ha sigut necessari convo-
car-les perquè carreteres ha reaccionat ràpid.

El Sr. Jordi Guasch també comenta que la neteja del camí dels ous sí es va fer durant el
seu mandat com a regidor, com a mínim dues neteges, i costoses, amb excavadora i mo-
viment de terres.

El Sr. Alcalde aclara que el que no s’havia netejat mai és el pont per on passa la riera,
no el dels vehicles. En aquest pont s’han trobat restes de fa molts, molts anys. I és nor-
mal que no s’hagi netejat per l’ajuntament perquè aquesta neteja no és de competència
municipal, és competència de l’ACA o de carreteres o d’autopistes, i al final ho han fet
ells, no ha pagat l’ajuntament això. 

Sr. Alcalde. Bona nit, gràcies a tots, tanquem la sessió a les 20.32h. Bona nit i bon 
cap de setmana. 

La literalitat de les intervencions i deliberacions hagudes durant el desenvolupament de
la sessió queden reproduïdes en el fitxer àudio de la sessió, que consta certificat a
l’expedient, i del qual es dona publicitat al Portal de Transparència de l’Ajuntament de
Banyeres del Penedès, accessible des de la seu electrònica
https://banyeresdelpenedes.eadministracio.cat.

 

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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